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                        MERLIN R. CAROTHERS
SNAGA
ZAHVALJIVANJA
1. SNAGA ZAHVALJIVANJA
Jimov otac je bio trideset godina alkoholičar. Sve te godine Jimova majka, a kasnije i
Jim sa svojom suprugom, molili su Boga da ga ozdravi, ali bez vidljivih rezultata. Jimov
otac je odbijao priznati da ima problema s alkoholom i bjesnio bi ako bi mu netko nekada
spomenuo vjeru.
Jednog dana Jim je čuo kako govorim o snazi koja se oslobađa kad počnemo
zahvaljivati Bogu za sve što se događa u našim životima umjesto što Ga molimo da
promjeni okolnosti koje nas vrijeđaju, bole. Jim je donio kući kazetu sa susreta i više puta
ju je puštao svojim prijateljima. Onda, jednog dana postao je svjestan da nikad nije
pokušao zahvaliti Bogu za stanje svoga oca. Sav uzbuđen podijelio je te svoje misli sa
svojom suprugom.
“Dragi, hajdemo zahvaliti Bogu za očev alkoholizam i slaviti ga jer je to stanje jedan
dio Božjega predivnog plana za očev život!”
Ostatak toga dana oni su zahvaljivali i slavili Boga za ovu situaciju i navečer su
osjetili neki novi osjećaj uzbuđenja i iščekivanja. Slijedeći dan roditelji su došli na
uobičajeni nedjeljni posjet za ručak. Prije bi Jimov otac uvijek prekinuo posjet što je prije
bilo moguće, odlazeći odmah nakon objeda. Ovaj put, nakon šalice kave, odjednom je
postavio ključno pitanje: “Što vi mislite o Isusovoj revoluciji?” Okrenuo se prema Jimu.
“Vidio sam nešto o tome u novinama prošle noći. Je li to samo prolazna moda ili se
stvarno nešto događa toj djeci koja su bila zarobljena drogom?”
Pitanje je odvelo daleko i otvorilo diskusiju o kršćanstvu. Stariji bračni par nije
otišao sve do kasno uvečer. U nekoliko tjedana Jimov otac je priznao svoj problem s
alkoholizmom, obratio se Isusu za pomoć i potpuno ozdravio. On sada svjedoči širem
krugu obitelji o onom što zahvaljivanje Bogu može učiniti.
“Pomisli samo,” rekao mi je Jim. “Trideset godina smo molili Boga da promjeni
tatu. Proveli smo samo jedan dan zahvaljujući Mu za postojeću situaciju i gledaj što se
dogodilo!” Izraze “Slava Gospodinu!” ili “Bogu hvala!” tako često neiskreno
upotrebljavamo te smo u opasnosti da zaboravimo njihovo pravo značenje.
Hvaljenje, prema Websterovom rječniku, znači hvaliti, slaviti, iskazivati počast,
klicanjem povlađivati, izraziti odobravanje, pristanak. Hvaliti, tada znači dati pozitivnu
tvrdnju, izražavanje našeg odobravanja. Davanje našeg odobravanja znači da prihvaćamo
ili se slažemo s onim što odobravamo. Tako hvaliti Boga za teške situacije, bolesti ili
nesreću, doslovno znači da prihvaćamo i odobravamo te događaje kao dio Božjeg plana za
naš život.
Mi ne možemo stvarno slaviti Boga, a da nismo zahvalni za stvari za koje Ga
slavimo. I ne možemo istinski biti zahvalni ako nismo radosni zbog onog za što
zahvaljujemo. Slavljenje, stoga, uključuje oboje: zahvalnost i radost. Sama činjenica da
slavimo Boga, a ne neku nepoznatu sudbinu također znači da prihvaćamo činjenicu da je
Bog odgovoran za ono što se događa. Inače ne bi imalo nekog smisla za to Mu zahvaljivati.
“Uvijek budite radosni. U molitvi ustrajni. Bez obzira što se dogodilo, uvijek budite
zahvalni, jer to je Božja volja za one koji pripadaju Isusu Kristu.” (1 Sol 5, 16-18). Sreo sam
mnogo ljudi koji su bili sposobni slaviti Boga za svoje okolnosti, jednostavno zato što oni
prihvaćaju riječ Biblije tako da se pretpostavlja za njih da će slaviti Boga u svemu. Slaveći
Njega, oni uskoro kušaju rezultate trajnog stava zahvaljivanja i radosti; i tako njihova vjera
jača te mogu nastaviti živjeti ovaj put.
Drugi to smatraju malo težim.
“Ja stvarno ne razumijem” kažu oni. “Pokušavam slaviti Boga, ali meni je to tako
teško vjerovati da je On stvarno umješan u sve te užasne stvari koje su mi se u posljednje
vrijeme događale.” Mi kažemo da ne razumijemo, i neki se od nas tu zaustave; naše
razumijevanje postaje stvarno kamen smutnje u našem odnosu s Bogom. Ali Bog ima
savršen plan za naše razumijevanje i kad se služimo Njegovim načinom onda ono nije više
kamen smutnje nego izvrsna pomoć našoj vjeri.
“Jer Bog je kralj nad zemljom svom,” reče psalmist. “Pjevajte Bogu pjevači vrsni!”
(Ps 47,7). Ne očekuje se od nas da odbacimo razumijevanje i škripeći zubima kažemo: Ne
razumijem, ali slavim te Gospodine, premda me to ubija, ako je to jedini način na koji
mogu izaći iz ove neprilike. To nije slavljenje to je manipuliranje. Mi svi pokušavamo
manipulirati s Bogom, i prekrasno je znati da nas On toliko voli da nas pušta da uspijemo
u tome. Od nas se očekuje da slavimo Boga s razumijevanjem, ne usprkos tome.
Naše nas razumijevanje uvlači u nevolju kada pokušavamo shvatiti kako i zašto Bog
unosi izvjesne okolnosti u naše živote. Ne možemo shvatiti zašto i kako Bog nešto čini, ali
On želi da mi prihvatimo s razumijevanjem da On to čini. To je temelj slavljenja. Bog želi
da shvatimo da On nas voli i da On ima plan za nas.
“I mi znamo da sve što nam se događa ima za cilj naše dobro ako ljubimo Boga i u skladu
je s Božjim planom” (Rim 8,28)
Nalaziš li se upravo sada u teškoćama? Iscrpljuješ li se pokušavajući razumjeti zašto su ti
one došle? Onda pokušaj prihvatiti s razumijevanjem da te Bog doista voli i da dopušta te
teškoće zato što zna da su one dobre za tebe. Zahvali Gospodinu za to što je unio u tvoj
život; učini to namjerno s razumijevanjem.
Jedan bračni par me čuo kako govorim o zahvaljivanju Bogu za sve i otišli su kući prilično
uznemireni. Mjesecima su bili očajni zbog stanja svoje kćeri koja je bila smještena u
duševnoj bolnici sa dijagnozom beznadno umobolne. Molitvene grupe po čitavoj zemlji
su molile za nju, i roditelji su svakodnevno molili Boga na koljenima da ozdravi njihovu
kćer. Njeno stanje ostalo je nepromijenjeno. Njihova prva reakcija na poziv da zahvale
Bogu za stanje svoje kćeri ostavila ih je izbezumljene i nesretne.
“To bi bilo svetogrđe” rekla je žena, “zahvaliti Bogu za nešto tako očito zlo. Ako
zahvalimo Njemu, ne znači li to da Ga optužujemo za namjerno povređivanje naše kćeri?
To nije u skladu s mojom idejom Boga koji je ljubav.
“To ne izgleda ispravno”, složio se muž. “Ali što ako je propovjednik u pravu?”
Žena bespomoćno pogleda u muža.
“Ja stvarno ne znam,” reče ona.
“Nećemo ništa izgubiti, zar ne?” muž ju je pogledao zamišljeno. “Zašto ne bi
pokušali?”
Klekli su zajedno.
“Dragi Bože,” muž je počeo, “mi znamo da nas ti voliš i da voliš našu kćerku više
nego mi.” Mi želimo vjerovati da ti izvodiš u njenom životu ono što znaš da je za nju
najbolje; zato ti zahvaljujemo za njenu bolest, zahvaljujemo ti što je u bolnici, zahvaljujemo
ti za liječnike koji ne mogu pronaći način da joj pomognu. Slavimo te Bože za tvoju
mudrost i ljubav prema nama…”
Što su oni duže molili to su sve više postajali uvjereni da je Bog činio ono što je bilo
najbolje. Slijedeće jutro nazvao je psihijatar iz bolnice.
“Gospodine, dogodila se značajna promjena na vašoj kćeri,” reče on. “Predlažem da
je dođete vidjeti.”
Za dva tjedna ona je otpuštena iz bolnice. Godinu dana kasnije jedan mladić mi je
pristupio nakon susreta. Predstavio se kao brat one djevojke i rekao mi da se ona udala,
očekuje dijete i da je “najsretnija djevojka na svijetu!”
Jedna majka je došla i htjela je moliti za svoju kćer koja je bila striptizeta u jednom
noćnom klubu. Rekao sam joj da bi mi bilo drago moliti s njom i zahvaliti Bogu za stanje
njene kćeri. Gledala me s užasom.
“Nemojte mi reći da se od mene očekuje da zahvalim Bogu što moja kćer izruguje
pristojnost i ismijava vjeru. Sigurno da đavlu imam zahvaliti za njenu bijedu, a ne Bogu
koji je ljubav. Majka je bila suočena s teškim izborom. Cijeli njen život je bio uvjetovan
zahvaljivanjem Bogu za sve što je dobro i okrivljavanjem đavla za sve zlo. Zajedno smo
tražili na stranicama moje Biblije retke koji govore da je Bog u stanju sve stvari okrenuti na
dobro onima koji ga ljube i vjeruju Mu, da on očekuje od nas da budemo zahvalni u
svemu, bez obzira kako loše izgledala naša situacija.
“Ti možeš i dalje misliti da je situacija u kojoj se nalazi tvoja kćerka kontrolirana od
đavla i manjkom svoje vjere u Božju svemoć stvarati Mu poteškoće u izvođenju Njegovog
savršenog plana za nju, ili možeš vjerovati da je Bog na djelu, zahvaliti mu za sve i time
osloboditi Njegovu moć da djeluje u njenom životu.”
Na kraju se majka složila da pokuša. “Ne razumijem zašto to mora na ovakav
način” reče ona, “ali vjerovat ću da Bog zna što čini, i zahvalit ću mu za to.” Molili smo
zajedno, i majka je otišla s novim mirom u svom srcu.
“Po prvi put nisam uopće zabrinuta zbog kćeri” nasmijala se.
Kasnije mi je ispričala što se dogodilo. Te iste noći njena kćerka je plesala gotovo
gola na maloj bini kad je jedan mladić ušao u noćni klub. Došetao je do djevojke, pogledao
ravno u nju i rekao. “Isus te stvarno voli!”
Striptizete su navikle na slušanje svih vrsta komentara mlađih ljudi, ali nikad nije
čula ništa slično ovome. Sišla je sa bine, sjela za stol s mladićem i upitala. “Zašto si to
rekao?” On je objasnio da je šetao ulicom, kada je osjetio da ga Bog potiče da uđe baš u taj
noćni klub i kaže striptizeti da joj Isus Krist nudi besplatan dar vječnog života. Zapanjena,
djevojka je buljila u mladića; tad joj se oči napuniše suzama te mirno reče: “Željela bih
primiti taj dar.”
I učinila je to, baš tamo za stolom u noćnom klubu. Slavljenje Boga nije izum
medicine, lijek za sve ili čarobna formula za uspjeh. To je način života koji je u potpunosti
utemeljen na Božjoj Riječi. Mi slavimo Boga, ne zbog očekivanih rezultata, nego za
situaciju kakva jest. Tako dugo dok zahvaljujemo Bogu s jednim okom potajno tražeći
očekivane rezultate mi se samo zavaravamo, i možemo biti sigurni da se ništa neće
dogoditi što bi promijenilo bilo nas bilo našu situaciju. Zahvaljivanje je utemeljeno na
potpunom i radosnom prihvaćanju sadašnjosti kao dijela Božje volje koja je savršena i
puna ljubavi za nas. Zahvaljivanje nije temeljeno na onome što mi mislimo ili se nadamo
da će se dogoditi u budućnosti. To je apsolutni “zakon”, jasno uočljiv u praksi
zahvaljivanja. Mi zahvaljujemo Bogu, ne za ono što očekujemo da će se dogoditi u nama ili
oko nas, nego za ono što On jest i za ono gdje i kako mi jesmo baš sada.
To je, naravno, činjenica da kada mi stvarno zahvalimo Bogu, nešto se uistinu
dogodi, kao rezultat. Njegova moć vidljivo ulazi u našu situaciju, i mi možemo uočiti prije
ili kasnije, promjene u nama i oko nas. Promjena može biti ta da dođemo do iskustva
prave radosti i sreće usred nečega što nam se prije činilo kao nesretna situacija, ili se sama
situacija može promijeniti. Ali to je rezultat zahvaljivanja, i ne smije biti motivacija za
zahvaljivanje. Zahvaljivanje nije pogodbeno stanje. Mi ne kažemo: “Ja ću ti zahvaliti tako
da ti mene možeš blagosloviti, Gospodine.”
Zahvaljivati Bogu je radovati se u Bogu, i psalmist je napisao: “Sva radost tvoja
neka bude Gospodin: on će ispuniti želje tvoga srca!” (Ps 37,4). Uoči ovdje red važnosti. Mi
ne činimo popis želja našega srca pa se potom radujemo u Gospodinu. Mi smo najprije
radosni i kad jednom iskusimo što znači stvarno biti radostan u Gospodinu, tada sve
ostalo postaje drugotno. Ipak, istina je da nam Bog želi ispuniti sve želje srca. Ništa manja
nije njegova želja i njegov plan za nas. Kada bismo samo mogli naučiti iznad svega
radovati se Gospodinu u svemu.
Kršćanski bračni par imao je dva sina. Jedan je bio njihov ponos i radost; on je živio
kod kuće i dijelio toplinu i radost kršćanskog života svojih roditelja. Jednom kad sam
objedovao kod njih, povjerili su mi da je njihov stariji sin bio buntovan i da je otišao od
kuće. Diplomirao je na koleđu uz pohvale, ali se okrenuo protiv roditelja i postojećeg
društva. Sada luta zemljom kao hipi bez jasnih ciljeva u životu. Nesretni su me roditelji
pitali imam li za njih kakav savjet. Objasnio sam da vjerujem da im je Bog dao tog sina
odgovarajući na njihove molitve za njegovo spasenje.
«Ako su vaše molitve bile iskrene tada možete biti sigurni da je njegov sadašnji
život baš onakav kakav Bog zna da je najbolji za njega i za vas!» - rekoh.
«Razumijem»- reče otac. «Mi želimo samo ono što je najbolje za našeg sina i ovo
mora biti Božji put i volja za nas sve.» Primili smo se za ruke oko stola i zahvalili Bogu što
izvodi svoj plan na način za koji On zna da je najbolji. Nakon toga roditelji su osjetili
veliko olakšanje i novi mir. Kratko vrijeme nakon toga obitelj mi je pisala. Od našeg
susreta su ustrajali u zahvaljivanju Bogu za životni put svoga sina premda im je to bilo
teško razumjeti. Tada, jednog dana njihov sin je doživio nesreću na svom biciklu i zadobio
bolnu ozljedu na nozi. Privremeno onesposobljen, odlučio je na neko vrijeme vratiti se
kući. Obavijestio je roditelje da je posvuda ostavljao neplaćene račune. Roditelji su molili
za to i shvatili da ako je Bog stvarno na djelu u svim događajima u životu njihova sina, On
je također dopustio i te račune. Zato su Mu zahvalili na svakom od njih i platili sve
dugove.
Njihov sin je bio zapanjen. Očekivao je da će biti strogo ukoren i da će mu reći da se
sam pobrine za svoje vlastite obveze. Umjesto toga njegovi su roditelji bili opušteni,
ljubazni i doimali su se da prihvaćaju bez prigovora njegov čudan stil odjeće i kose. Jedne
večeri neki mladi kršćani došli su u posjet mlađem sinu. Stariji je brat bio vidljivo
uznemiren nametljivošću, ali bolesna noga mu nije dopuštala da izađe iz kuće.
Oduševljeno, mladi kršćani su svjedočili što je Isus Krist učinio i što još uvijek čini u
njihovim životima. Isprva je stariji brat uzvratio zajedljivom kritikom nazvavši njihov
pristup životu naivan i nerealan, ali uskoro je počeo pažljivo slušati i postavljati važna
pitanja. Prije nego je večer došla kraju, on je povjerovao Isusu Kristu. Njegovi su mi
roditelji radosni pisali da se dogodila iznenadna i snažna promjena u životu njihova
starijeg sina. Odlučio je slijediti Isusa i služiti mu. Gorljivo je proučavao Bibliju i za
nekoliko dana zatražio je i primio krštenje u Duhu Svetom, iskustvo Isusovih sljedbenika
koje su primili na prve Duhove nakon Isusove smrti i uskrsnuća. Nekoliko dana poslije
upoznao je jednu kršćansku djevojku. Dva tjedna poslije oni su se zaručili. Mjeseci straha i
grčevite molitve nisu donijeli promjenu u ovom mladiću. Jedino kad su se roditelji obratili
Bogu u radosnom prihvaćanju trenutne situacije života njihova sina otvorila su se vrata
Bogu da dovrši svoj savršeni plan koji ima za sve njih. Bog ima savršen plan za tvoj i moj
život. Mi možemo gledati na okolnosti koje nas okružuju i možemo misliti kao da će ta
muka vječno trajati. Što više molimo i vapimo Bogu da nam pomogne to se više čini da se
okolnosti nagomilavaju. Obrat ne može doći sve dok ne počnemo zahvaljivati Bogu za
našu situaciju umjesto što mu vapimo da sve to makne od nas.
Jedna mlada žena pisala mi je i rekla kako je ona došla do svog dna. Izvjesne
neugodne osobne okolnosti prouzrokovale su da je izgubila samopouzdanje i počela je
zanemarivati svoj izgled. " Izlaz sam pronašla u jelu", pisala je, "i uskoro kile su se počele
gomilati tako da sam izgledala kao bačva. Moj muž je počeo gledati druge žene i jednog
dana je otišao zatraživši razvod." Računi su se počeli gomilati, njeni živci su došli do
sloma i misao na samoubojstvo dolazila joj je sve češće i češće. "Cijelo to vrijeme ja sam
konstantno molila" pisala je, "čitala sam Bibliju, išla u crkvu uvijek kad su vrata bila
otvorena i svakog koga znam molila sam da moli za mene. Moji kršćanski prijatelji su me
hrabrili govoreći mi 'sačuvaj vjeru; ne daj da te to shrva; sutra će već sve biti bolje.' Ali sve
je išlo na gore. Onda mi je netko dao "Prison to Praise". Pročitala sam to i najprije nisam
mogla vjerovati da ozbiljno mislite. Nitko normalan ne može očekivati da budem zahvalna
za sve ono što mi se tada događalo u životu. Ali, što sam više čitala, sve više sam plakala.
Polako mi je postajalo jasno da je to što ste rekli ustvari istina. Ti redci Svetog Pisma o
zahvaljivanju Bogu za sve – čitala sam ih u svojoj Bibliji nebrojeno puta i nikad nisam
razumjela što oni znače."
Odlučila je zahvaljivati Bogu za sve. Na kraju, što može izgubiti? Težina joj je toliko
brzo rasla da je znala da bi u svakom trenutku mogla doživjeti srčani udar. S nekim
tračkom nade klekla je u svojoj dnevnoj sobi i počela moliti. "Bože, zahvaljujem ti što je
moj život baš ovakav kakav jest. Svaki problem koji imam tvoj je dar da bi me doveo ovdje
gdje sam sad. Ti ne bi dopustio da se ijedna od ovih stvari dogodi da nisi znao da je to
najbolje za mene. Bože, ti me stvarno voliš! Ja stvarno to mislim Bože, ja znam da me ti
voliš…"
U tom trenutku njena molitva je bila prekinuta glasnim lavežom psa na poštara.
Svaki dan on na taj način pozdravlja svakog posjetioca koji dolazi u njenu kuću; to je bio
jedan od mnogih iritantnih događaja koji su njene dane činili nepodnošljivima. Kako je
ustala i krenula prema vratima ušutkati psa uobičajenom strogom naredbom, iznenada se
sjetila, od mene se očekuje da budem zahvalna u svemu. "U redu, Bože, hvala ti za mog psa koji
laje!" Poštar je donio pismo, a ona je zurila u poznati joj rukopis na koverti. To ne može
biti! Već mjesecima se nije čula s mužem. Bog nije mogao djelovati tako brzo. Drhtavim
rukama otvorila je pismo i pročitala, "Ako još želiš, možda ima načina da riješimo naše
probleme." Bog ima savršeni smisao za pravi trenutak. Presretna, ova mlada žena sada je
bila sposobna vjerovati da je Bog uistinu djelovao u njenom životu za njeno dobro.
Izgubila je na težini kao što se putar topi na vrućoj tavi. Prijatelji su komentirati, "Izgledaš
tako dobro! Što se to dogodilo s tobom? Ti ne izgledaš kao ista osoba!"
Ista osoba? Da i ne. Ona je bila fizički ista osoba, ali je živjela u novoj dimenziji
vjere, znajući da Bog svaki detalj njenog života okreće na dobro. Muž joj se vratio i
ponovno su bili zajedno. Pisala je, "Ima dana kada, budeći se, čujem samu sebe kako
pričam s Bogom, govoreći mu nešto kao, 'O Bože, hvala ti za prekrasan dan. Volim te!'
Obrat u njenom životu uslijedio je kad je počela prihvaćati sa zahvalnošću okolnosti
u kojima se nalazila. Ovo je savršen primjer duhovnog načela na djelu. Bog ima savršen
plan za naše živote, ali on nas ne može pokrenuti na slijedeći korak svoga plana sve dok
radosno ne prihvatimo sadašnju situaciju kao dio tog plana. Što slijedi iza toga, to je Božji
potez, ne naš. Neki ljudi ne želi priznati tu činjenicu. Oni gledajući promjenu koja se
događa u životima onih koji su naučili u svemu Bogu zahvaljivati tvrde da je objašnjenje
vrlo jednostavno.
"Promjena držanja proizvodi promjenu okolnosti, " tako oni kažu. "To je obična
psihologija. Kad prestaneš mrmljati i počneš se smijati, osjećaš se drugačije; drugi te
doživljavaju drugačije, i čitav tvoj život doživljava snažnu promjenu na bolje." Slažem se
da formula, "Smij se i svijet će se smijati s tobom; plači i plakat ćeš sam," zvuči razumno i
kao dobar savjet – do neke mjere. Ali zahvaljivanje Bogu je nešto mnogo više nego
promjena u našem vlastitom držanju. Nema moći u našim riječima zahvale kao takve.
Nema moći ni u našem zahvalnom i radosnom držanju. Sva moć u određenoj situaciji
dolazi od Boga. Mi se trebamo neprestano na to podsjećati. Lako je pasti u zamku mišljenja
da mi imamo moć manipulirati i mijenjati okolnosti izgovarajući izvjesnu formulu molitve.
Kada iskreno prihvatimo i zahvalimo Bogu za okolnosti, vjerujući da ih on prouzrokuje,
tada se oslobađa u tu situaciju nadnaravna, božanska snaga koja prouzrokuje promjene
koje se ne mogu objasniti kao što se objašnjavaju prirodne pojave.
Dok sam bio u službi kapelana u Fort Benning, Georgia, mladi vojnik mi je u ured
doveo svoju ženu da joj pomognem. Ona je patila od strašnih posljedica korištenja LSD i
liječnici su bili nemoćni s obzirom na njeno liječenje. Strah i bol su ostavili duboke tragove
na njenom lijepom licu. "Ne mogu spavati", rekla je, "Ne mogu ni zatvoriti oči, a da ne
vidim užasne životinje kako nasrću na mene." Muž je objasnio da kadgod njegova žena
zaspi potpuno iscrpljena, počne istog trena vrištati. "Pokušavam je probuditi, ali ponekad
to traje i deset minuta dok ponovno ne dođe k svijesti i cijelo to vrijeme ona vrišti i trese se
te sve više gubim nadu“. Saslušao sam njihovu tragičnu priču i rekao,
"Imam samo jedan savjet. Molim vas, kleknite sa mnom, i zahvalimo Bogu na tome
što ste baš ovakvi kakvi jeste." Oboje su zurili u mene kao da su bili sigurni da nisam
ozbiljno mislio ono što sam rekao. Pažljivo sam im objasnio kako sam naučio da Bog želi
od nas da budemo u svemu zahvalni.
"Sve što se dogodilo u vašem životu poslužilo je da vas dovede do ovoga trenutka",
rekao sam. "Ja vjerujem da vas Bog voli i da će učiniti nešto prekrasno za vas. Sada On želi
da Mu zahvalimo za sve što vas je dovelo k Njemu." Prelistao sam svoju Bibliju i pokazao
im dijelove koje sam podvukao. Oboje su prihvatili što su čuli i klekli su zahvaliti Bogu za
sve u njihovim životima, pogotovo za posljedice drogiranja. Mogao sam osjetiti Božju
prisutnost u sobi.
"Duh Sveti objavljuje da te upravo sada ozdravljuje", rekao sam. Položio sam ruku
na njenu glavu i molio, "Hvala ti, Gospodine, što upravo sada ozdravljaš ovu ženu."
Otvorila je oči i gledala me začuđeno. "Nešto mi se dogodilo. Kad sam zatvorila oči za
molitvu nisam imala strašna priviđenja. "Isus te je izliječio", rekao sam. "Sada On želi ući u
tvoj život kao tvoj Spasitelj. Želiš li ga prihvatiti?" Oboje, žena i njen muž sa žarom su
rekli, "Da!" Još uvijek na koljenima, zamolili su Isusa da uđe u njihove živote. Nakon toga
otišli su radosni iz moga ureda. Izlječenje ove žene je bilo trajno. Nikad joj se više nisu
vratile halucinacije. Moć droge u njenom razumu bila je slomljena Božjom moći.
Medicinski stručnjaci priznaju vlastitu nemoć u liječenju ovisnika koji su proveli godine u
ovisnosti o drogi. Posljednjih godina slušamo kako se povećava broj ovisnika o drogi koji
bivaju izliječeni nakon deset, dvadeset ili trideset godina ovisnosti o teškim drogama. Oni
su oslobođeni nadnaravnim Božjim zahvatom u njihove živote.
Ova vrsta promjene ne može biti prouzročena promjenom držanja ili upornim
vježbanjem samopouzdanja. Ovo je Božja snaga na djelu u ljudskim životima. Bilo koji
oblik iskrene molitve otvara vrata za Božju moć da uđe u naše živote. Ali molitva zahvale
oslobađa Božju moć više nego bilo koji drugi molitveni oblik. Biblija nam daje primjere
koji uvijek iznova dokazuju ovu činjenicu. Nije nikakvo čudo što je Božja moć i Njegova
prisutnost tako blizu kad Mu zahvaljujemo. On stvarno boravi, prebiva i stanuje u našoj
radosnoj zahvalnosti!
Izvrstan primjer kako Bog djeluje dok mu zahvaljujemo pronalazimo u 2. Ljet 20.
Jošafat je bio kralj Judeje i jednog dana je otkrio da je njegovo malo kraljevstvo
okruženo moćnom vojskom neprijatelja – Moabaca, Amonaca i Meunjana. Jošafat zna da
mala Judeja nema šanse sa svojim vlastitim mogućnostima stoga je zavapio Bogu: " O Bože
naš, zar im nećeš suditi? Jer u nas nema sile prema tome velikom mnoštvu koje dolazi na
nas niti mi znamo što da radimo, nego su nam oči uprte u te." (2. Ljet 20,12) Važan korak u
činu zahvaljivanja Bogu je odmaknuti pogled s prijetećih okolnosti i umjesto toga
pogledati u Boga. Pogledaj i vidi da Jošafat nije zatvorio oči pred opasnošću koja je
prijetila njegovom kraljevstvu niti se zavaravao time da nije okružen neprijateljima. On je
pažljivo proučio situaciju, ustanovio vlastitu bespomoćnost i obratio se Bogu za pomoć. Mi
ne trebamo biti slijepi za stvarne opasnosti u našim životima. Vidjeti ih kakvima jesu daje
nam veći razlog za slavljenje, zahvaljivanje Bogu i za Božje djelovanje u njima s Njegovom
savršenom moći i vlašću. Ali ne trebamo biti previše opterećeni pojavom zla oko nas. Uoči
ga, priznaj svoju nemoć za borbu s njim svojim vlastitim snagama i tada se obrati Bogu.
Bog reče Jošafatu, " Ne bojte se i ne plašite se toga velikog mnoštva, jer ovo nije vaš
rat, nego Božji." (2 Ljet 20,15). Mislim da je ovo važan navod. Mi nemamo snage nositi se s
okolnostima našeg života, stoga je očito da bitka nije naša, nego Božja!
"Ne trebate se boriti; postavite se, stojte pa gledajte kako će vam pomoći Jahve…" (2
Ljet 20,17) Kakvo obećanje! Onda, što Bog želi od Jošafata dok bude stajao i gledao Boga
na djelu?
Slijedeće jutro Jošafat dadne naredbu svojoj vojsci. "Postavi Jahvine pjevače i
hvalitelje koji će u svetom ruhu ići pred naoružanim četama i pjevati: "Slavite Jahvu jer je
vječna ljubav njegova!" (2 Ljet 20,21). Ovaj prizor se odvijao ispred nagomilane
neprijateljske vojske koja je bila spremna poubijati stanovništvo Judeje. Možeš li zamisliti
reakciju njihovih zapovjednika kad su vidjeli malu grupu pjevača kako dolaze na bojno
polje prema njima?
Bio sam godinama vojni kapelan i vidio sam ljude kako se pripremaju za bitke. Ali
nikad nisam vidio zapovjednika da naređuje svojim trupama da stanu ravno ispred
neprijateljske linije dok posebna grupa pjevača istupa naprijed pjevajući pohvale Bogu. To
zvuči kao lijepo smišljen plan, zar ne? Da, budući da je naše razumijevanje ograničeno za
tu vrstu okolnosti.
Možemo reći, "Dobro je hvaliti Gospodina, ali ne trebamo biti smiješni. Bog pomaže
onima koji si sami pomažu. Najmanje što možemo učiniti je izaći i boriti se hrabro koliko
možemo. Tada možemo ostalo prepustiti Bogu." Ali što se dogodilo Jošafatu i njegovim
ljudima?
"Kad počeše klicati i pjevati pjesmu pohvalnicu, Jahve podiže zasjedu na one …koji su
došli na Judu te biše razbijeni…stadoše udarati jedan na drugoga te se poklaše." (2 Ljet
20,22-23)
Mislim da smijemo pretpostaviti u slučaju da je Jošafat odlučio da "je bolje da ide na
sigurno" i da je naredio ljudima da se bore, posljedica bi bila sasvim drugačija.
Mnogi od nas konstantno bivaju poraženi okolnostima koje nas okružuju zato što nismo
spremni prihvatiti da je borba Božja, a ne naša. Čak i kad smo svjesni vlastite nemoći da se
suočimo s neprijateljem, mi se bojimo prepustiti Bogu i povjeriti Njegovoj moći. To je ono
gdje dopuštamo našem vlastitom razumijevanju da preuzme krivo mjesto u našim
životima. Mi kažemo, "Ne razumijem; i zato se ne usudim vjerovati." Božja riječ nam
pojašnjava da je jedini izlaz iz te dileme korak vjere koji moramo učiniti. Vjerovati da su
Božja obećanja istinita, prihvatiti ta obećanja, odvažiti se i vjerovati u njih, to je put koji nas
vodi u razumijevanje. Biblijsko načelo je ovdje vrlo jasno: Prihvaćanje dolazi prije
razumijevanja. Razlog za to je vrlo jednostavan. Naše ljudsko razumijevanje je toliko
ograničeno da mi ne možemo doseći veličinu Božjeg plana i svrhu Njegova djela stvaranja.
Kad bi naše razumijevanje moralo doći prije prihvaćanja, onda ne bismo nikad bili
sposobni baš mnogo toga prihvatiti.
Jošafat ne bi nikad prihvatio slijediti Božji plan za borbu da je insistirao na
razumijevanju toga plana. Božji prijedlog i obećanje nesumnjivo je nadišlo Jošafatovo
razumijevanje. Ali, Jošafat je bio čovjek koji je vjerovao i imao povjerenja u Boga. Sa svojim
razumijevanjem, on se oslonio i uzdao u Boga.
Jošua je bio još jedan vođa koji je primio od Boga zapovijed za bitku koja je
nadilazila njegovo razumijevanje i bila izazov njegovoj spremnosti da prihvati nešto što je
izgledalo apsurdno za mnoge koji su promatrali. Svi mi pjevamo, Jošua je vodio bitku za
Jerihon i zidovi su se srušili. Grad Jerihon bio je jaka utvrda i Izraelci koji su četrdeset
godina lutali po pustinji sigurno nisu imali ni oružje ni moć da zauzmu grad. Ali, Jošua je
vjerovao Bogu kad je on obećao predati neprijatelje Izraelaca u njihove ruke. Bog je rekao
Jošui da obilazi s velikom bukom oko Jerihona šest dana. Sedmi dan neka trube u trublje
uz viku naroda. " I srušit će se gradski bedemi, a narod neka tada ulazi svaki odande gdje
se nađe." (Jš 6,5) Jošua je vjerovao Bogu, a mene baš zanima što bismo vi i ja mislili i rekli
da smo bili među njegovim sljedbenicima. Da li bismo mrmljali i odbili njegov suludi
prijedlog? Zanima me što su stanovnici Jerihona mislili dok su stajali na čvrstim i jakim
zidinama svoga grada i gledali kako Izraelci obilaze oko grada, noseći sa sobom Kovčeg
Saveza.
Jedno vrijeme sam mislio da je priča o Jošui i bitci za Jerihon mješavina mita,
preuveličavanja i bajke. Ali, zadnjih godina arheolozi su locirali ruševine starog Jerihona i
otkrili vrijedne dokaze da su se zidovi grada srušili u vrijeme koje odgovara biblijskom
izvještaju. Zidovi Jerihona su se srušili. Božja moć je bila na djelu kad je Njegov narod
pokazao svoju vjeru i povjerenje slaveći Ga trubljama i poklicima. Primjeri Jošafata i Jošue
jasno pokazuju da Bog ostvaruje naše pobjede na način i po načelima koji izgledaju
potpuno nerazumljivi i kontradiktorni ljudskoj mudrosti i vještini.
Rečeno nam je da Mu vjerujemo, slavimo Ga i gledamo Ga kako djeluje. U ovome je
suština Isusova djelovanja za vrijeme njegova služenja u Izraelu. On je otvoreno priznavao
da sam od sebe ne može učiniti ništa; Njegova zadaća je bila podložiti se Očevoj volji u
potpunoj poslušnosti, povjerenju i vjeri tako da Božja moć može ići u susret potrebama
ljudi. Možemo pogledati par Isusovih molitava koji se tiču težih problema. Imamo slučaj
od 5 000 ljudi koji su Ga slijedili izvan grada da bi čuli Njegov govor. Bili su gladni. Jedina
hrana koja je bila na raspolaganju bio je objed jednog dječaka – pet kruščića i dvije ribe.
Kako Isus moli? Moli li Boga da izvede čudo? "On pogleda na nebo, izreče blagoslov
(slaveći Boga) pa razlomi kruhove i davaše učenicima da posluže ljude. Tako i dvije ribe
razdijeli svima. I jeli su svi i nasitili se. I od ulomaka nakupiše dvanaest punih košara, a i
od riba." (usp. Mk 6,41-43) Netko od nas bi mogao prigovoriti i reći, "Ali to je bio Isus; On
je znao što Bog može učiniti. To ne vrijedi za nas!" Ali Isus je rekao svojim sljedbenicima, "
Zaista, zaista, kažem vam: Tko vjeruje u mene, činit će djela koja ja činim; i veća će od njih
činiti jer ja odlazim Ocu. I što god zaištete u moje ime, učinit ću, da se proslavi Otac… (Iv
14, 12-13)
Isus je rekao da ćemo moći činiti i veće stvari. Znači li to da Bog možda ima plan
koji se tiče gladi u svijetu i očekivane nestašice hrane koju predviđaju oni koji se bave
zaštitom okoliša i poljoprivredni eksperti? Da, mislim da ima. Znam nekoliko primjera
gdje su ljudi držali Boga za riječ, zahvalili mu i slavili ga za ograničenu količinu hrane i
vidjeli su da je bilo dovoljno da se nahrani više nego je u početku planirano. Kad je Isus
bio suočen s Lazarovom smrću, on je opet molio jednostavnu molitvu zahvale. Kad je
kamen bio odmaknut s groba gdje je Lazar ležao četiri dana, Isus je podigao oči i rekao,
"Oče, hvala ti što si me uslišao." (Iv 11,41) Tada je zapovjedio Lazaru da izađe iz groba. I
čovjek koji je bio četiri dana mrtav, iziđe van!
Biblija kaže da je Isus došao na zemlju da nama omogući slaviti Boga. Izaija prorok
prorekao je Isusov dolazak i rekao za njega da On dolazi " da radosnu Vijest donese
ubogima, da iscijeli srca slomljena; da zarobljenima navijesti slobodu (fizičku i psihičku) i
oslobođenje sužnjima; da navijesti godinu milosti Jahvine i dan odmazde Boga našega; da
razveseli ožalošćene na Sionu i da im dade vijenac mjesto pepela, ulje radosti mjesto ruha
žalosti, pjesmu zahvalnicu mjesto duha očajna." (usp. Iz 61, 1-3) Možeš li prepoznati svoje
vlastito stanje na ovom popisu. Da li ti je srce slomljeno? Fizički ograničen, bolešću,
duhovno ograničen? U fizičkom zatvoru ili zarobljen vlastitom duhovnom sljepoćom? Da
li si u žalosti? Nesposoban si radovati se, biti zahvalan, ili slaviti Boga? Je li tvoj duh
opterećen grijesima? Možda je to zato što nisi potpuno prihvatio i razumio Isusovu
Radosnu Vijest koju ti je donio.
Slavljenje Boga je aktivni odgovor na spoznaju da je Bog djelovao i djeluje za nas u
našim životima i u ovom svijetu po svom Sinu Isusu Kristu i Duhu Svetomu. Ako
sumnjamo u svojim srcima u ono što Bog čini i što je učinio, tada Ga ne možemo svim
srcem slaviti. Dvojba oko Radosne Vijesti uvijek će biti zapreka za slavljenje Boga. Ako
želimo biti sposobni slaviti Boga u svemu, trebamo biti sigurni da su nam temelji čvrsti,
bez "pukotina" koje prouzrokuju sumnje i bez dvojbi.
2. ČUJ RADOSNU VIJEST!
Ako ti darujem deset centi kao poklon, vjerojatno nećeš biti previše uzbuđen zbog
toga. Možeš se čuditi zašto to činim, a možeš me i ismijati. Ako ti darujem još deset centi i
opet ti kažem da je to poklon, možeš odmahnuti glavom, čudeći se još više, a ako ti
nastavim davati po deset centi sve dok ti ne dam dvadeset dolara, možda ćeš se
zainteresirati, ali još uvijek ćeš pokušavati odgonetnuti što ja to izvodim. Ako ti umjesto
deset centi darujem ček od tisuću dolara, vjerujem da ćeš ga istog trena sav uzbuđen
primiti; i ako ja povećam dar na dvadeset tisuća, ti ćeš zuriti u mene s čuđenjem tako da
ćeš početi uviđati kako si ti sretan čovjek. Možeš zaplakati od sreće i vjerojatno ćeš željeti
odmah nekome reći o prekrasnom daru koji si primio. Divnu Vijest podijeliti s drugima!
Dokle god budeš živio ti ćeš željeti o tome pričati: "Reci mi, jesam li ti ikad pričao o
dvadeset tisuća dolara koje sam dobio na dar?"
Bog nam je darovao mnogo prekrasnih darova. Oni su besplatno darovani. Ali ti ih
možeš tretirati kao poklon od deset centi. Deset centi nas baš previše ne uzbuđuje. Tvoje
srce baš i ne zakuca brže kad dobiješ deset centi. Ti ne plačeš od zahvalnosti i radosti na
pomisao o Božjoj dobroti. U čemu je problem? U Božjim darovima? Ne, ti živiš u svijetu od
deset centi. Mnogi ljudi koji idu redovito u crkvu razmišljaju o Božjem daru vječnog života
kao o poklonu vrijednom deset centi. Oni vjeruju da se moraju naprezati ne bi li svojim
dobrim životom zadržali svoj "besplatni dar". Pokušavanje da žive dobrim životom drži ih
u trajnoj napetosti tako da se često pitaju da li se isplati taj teški napor koji ulažu da budu
kršćani.
Nikakvo čudo što takvi nisu oduševljeni oko podijele Radosne Vijesti s drugima. Za
njih je kršćanstvo ići nedjeljom na misu, stajati podalje od stvari koje bi mogle biti zabavne
i davanje njihova teško zarađenog novca za milostinju. Ako je ovo tvoje "spasenje" onda
razumijem zašto provodiš svoje slobodne večeri gledajući TV. I zašto nikad ne razmišljaš o
tome da porazgovaraš sa svojim susjedom ili strancem na ulici o predivnoj Božjoj ljubavi
kojom nas ljubi. Tako dugo dok držiš da je Božji dar darovan tebi vrijedan poput deset
centi, zašto bi bio zainteresiran da ga uopće više i primiš. Dar od deset centi? Pa ti možeš i
bez toga. Ali, ako primiš dar vrijedan tisuću dolara, ti ćeš željeti više. I reći ćeš svakome
gdje i oni mogu dobiti svoje.
Svi mi želimo vrijedne darove. Amerikanci potroše milijarde dolara svake godine
nadajući se dobiti nešto za ništa. Mi imamo urođenu glad u sebi za postizanjem nečega
uistinu vrijednog. Sad ću ti reći da Božji besplatni darovi nama vrijede više od milion
dolara. On ih nije darovao samo onima koji ispunjavaju neki minimum pravila ponašanja.;
Krist je već platio cijenu za svaki dar koji nam Bog želi darovati.
"Ta pisano je: Upropastit ću mudrost mudrih [sve ljudske planove spasenja bez obzira kako
izgledali mudri], i odbacit ću umnost umnih [najbolje ideje pa i najizvrsnije među njima]." (1 Kor
1,19)
Primanje oproštenja grijeha i vječnog života kao besplatan dar ne uklapa se u
normalnu sliku života koju mi imamo. Mi smo uvjetovani vjerovati da dobivamo samo
ono što zaslužimo ili ono što smo spremni platiti. Božji plan darivanja potpuno besplatnih
darova izgleda nam nemoguć tako da se mi trudimo pridodati njegovoj ponudi. "Primit ću
Njegov besplatan dar ako učinim ovo ili ono ili nešto drugo", tako mi kažemo. "Od njega je
da vi jeste u Kristu Isusu", piše Pavao. " On koji nama posta mudrost od Boga, i
pravednost, i posvećenje, i otkupljenje, da bude kako je pisano: Tko se hvali, u Gospodinu
neka se hvali. (1 Kor 1,30)
Glavno pitanje za tebe je odlučiti se, kad čuješ predivnu Vijest kao što je ova, ima li
Isus ili nema vlast i moć dati ti vječni život, bez pretpostavke da ti moraš nešto učiniti da
bi to zaslužio. Ako misliš da On nema tu vlast i moć, onda ti moraš nešto učiniti da bi
došao do Boga. Morat ćeš se naprezati čitav svoj život da bi bio siguran da si zadovoljio
Njegova mjerila. Ali Božja riječ jasno kaže da bez obzira koliko se trudio, ti ne možeš biti
tako dobar kako On to traži. Tvoj veliki napor da dokažeš svoju vlastitu dobrotu je isti kao
da kažeš da je Bog lažac. "Po Kristu primismo milost i apostolstvo da na slavu imena
njegova k poslušnosti vjere privodimo sve pogane" (Rim 1,5), piše Pavao. Pavao je primio
nešto od "tisuću dolara" i on je oduševljen! On je uporan u tome da čitav svijet za to sazna.
Mi se ne možemo učiniti dovoljno dobrima ma koliko god se trudili. "Zato se po
djelima Zakona nitko neće opravdati pred njim. Uistinu, po Zakonu - samo spoznaja grijeha!"
(Rim 3,20). "Gdje je dakle hvastanje? Isključeno je. Po kojem zakonu? Po zakonu djela? Ne,
nego po zakonu vjere. Smatramo zaista da se čovjek opravdava vjerom bez djela Zakona."
(Rim 3,27-28).
Pavao ističe da ovaj princip vjere nije ništa novo. On ističe da Abraham nije izabran
od Boga zbog svojih dobrih djela, nego zbog vjere. Abraham nije bio dobar čovjek, čak ni
po moralnim načelima njegova vremena. Kada je išao u stranu zemlju, znao je da bi ga
tamošnji narod mogao opljačkati, uzeti nešto od njegova svojine, njegovu stoku čak i
njegovu lijepu ženu. Da bi putovanje učinio što sigurnijim, odlučio je predstaviti svoju
ženu kao sestru. Razmišljao je, svaki prosac pokazat će prema njemu naklonost umjesto da
ga ubije. Bez sumnje, dogodilo se kako je Abraham predvidio. Kralj je vidio Saru i zaželio
je za svoju ženu. Ona je bila odvedena u njegovu palaču, a Abraham je bio obdaren lijepim
darovima. I što sad čini Abraham? Planira spasiti ženu? Nipošto. On jednostavno uživa u
svojoj dobroj sreći. Bog sâm intervenira i objavljuje kralju da je Abraham lagao. Biste li
prihvatili Abrahama kao člana svoje Crkve? Razmislite pažljivo o ovom pitanju. Bog je
prihvatio Abrahama, ne zato što je živio prema moralnim načelima, nego zato što je
Abraham vjerovao Bogu. Abraham može biti u tvojim očima i ne baš tako dobar, ali on je
bio dobar u Božjim očima, zato što je vjerovao.
Ti možeš smatrati da je tvoja dobrota veća od Abrahamove ili od neke osobe koju
poznaješ, ali u Božjim očima ljudska grešnost je potpuna i sveukupna. Stupnjevi dobrote i
zloće ne mogu odrediti naše spasenje ili našu korisnost u Božjem kraljevstvu. Abraham
nije zaslužio svoj put u nebo zato što je bio dobar.
Pavao piše, "Onomu tko ne radi, a vjeruje u Onoga koji opravdava bezbožnika,
vjera se uračunava u pravednost" (Rim 4,5) Biti spašen je dar; ako netko to zasluži svojom
dobrotom onda to nije besplatni dar - a jest. To je darovano onima koji to nisu zaradili. Bog
proglašava grešnike dobrima i takvima ih vidi, ako imaju vjeru u Krista da ih on spašava
od Božje srdžbe.
Ako stvarno vjeruješ u to da li si sretan zbog toga? Želiš li reći i drugima kako je
jednostavno postati kršćanin? Pomisli ovo, oko tebe je milijun ljudi koji doista misle da
ako žele postati kršćani moraju biti prilično dobri. A oni jako dobro znaju da nikad neće
uspjeti u tome. Kako očajno i jadno mora izgledati njihova budućnost. Kako su oni
potrebni čuti Radosnu Vijest. Božji dar je besplatan! Pavao piše, "Ako pak po milosti, nije
po djelima; inače milost nije više milost!" (Rim 11,6)
Ako smo Božjom milošću spašeni, onda nije našom dobrotom. U tom slučaju
besplatan dar ne bi više bio besplatan – on nije besplatan ako je zaslužen. Radosna Vijest
treba biti razglašena posvuda, a još velik broj kršćana zanijemi kad trebaju govoriti o tome.
Jesi li ikad prišao nepoznatoj osobi i pitao ju za smjer prema autobusnoj stanici ili nekom
restoranu? Jesi li se plašio dok si to činio? Jeli ti srce jače tuklo i jezik ti se osušio? Naravno
da ne. Pa zašto se onda tako osjećaš kad pomisliš da moraš nekoj nepoznatoj osobi govoriti
što je Isus Krist učinio za nju? Bog želi da podijelimo Radosnu vijest sa svima. Isus je rekao
svojim učenicima da idu i navijeste cijelom svijetu što je On učinio za nas. Stoga, što misliš,
tko želi da to ostane u tajnosti. Da, neprijatelj vreba uokolo, i njegova najomiljenija
lukavština je učiniti nas plašljivim za širenje te prekrasne vijesti o Božjem besplatnom
daru. Ali, ako smo mi potpuno sigurni u ono što je Bog učinio za nas i ako prihvatimo
neke od njegovih besplatnih "tisuću dolara", tada će iz nas ta vijest "proključati".
Neki ljudi su još uvijek zabrinuti kako dobri Bog od nas zahtijeva da budemo
odjedanput očišćeni od grijeha i primimo besplatni dar vječnog života. Pavao piše o tome
Rimljanima. "Ide li dakle ovo blaženstvo samo obrezane ili i neobrezane? Ta velimo: Vjera
se Abrahamu uračuna u pravednost." (Rim 4,9) A sad pitanje: Da li je blagoslov darovan samo
onima koji vjeruju u Krista, a koji još uvijek obdržavaju Židovski zakon ili je blagoslov
također darovan i onima koji ne obdržavaju Židovska pravila, nego samo vjeruju u Krista?
Dakle, a što onda s Abrahamom? Rekli smo da je on primio blagoslov po svojoj vjeri. Je li
to bila sama vjera? Ili zato što je on također obdržavao Židovska pravila? Pavao izvlači
iznenađujući zaključak: Abraham nije obdržavao zakon, zato što zakon još nije bio dan!
Onda je jasno da Božje obećanje zemlje Abrahamu i njegovim potomcima nije bilo zato što
je Abraham obdržavao Božji zakon nego zato što povjerovao Bogu da On drži svoja
obećanja.
Bog je i nama obećao neko nasljeđe, ne ako budemo dobri nego ako Mu budemo
vjerovali. Ti možeš misliti da Božji plan i nije baš neko dobro rješenje, ali to je Božje
rješenje za naš problem. Židovi se drže opravdanima i tvrde da oni nisu grešnici. Mnogi
kršćani ne razumiju Isusov odgovor Židovima. On je tvrdio da je zakon Božji mnogo
zahtjevniji nego oni mogu i zamisliti. Oni tvrde da su nevini, npr., od počinjenog preljuba.
Ali Isus im objašnjava da ako samo i pogledaju ženu i požele ju, već su učinili preljub s
njom. Isus im je rekao da iščupaju oči ako žele sačuvati čist um. Ali Isus je poznavao
ljudski um. Ako čovjek i ne želi griješiti, u njemu je jedan dio njega koji to želi i uvijek smo
suočeni s tom nutarnjom borbom.
Dakle, što nam Isus pokušava reći? Da bismo se morali truditi obdržavati zakon?
Ne, on nam želi samo pokazati kako nam je On uistinu potreban. Gotovo svaka parabola i
Isusov govor želi nam posvijestiti da trebamo Spasitelja. Pavao naviješta da je vjera u
Krista jedini način obdržavanja čitavog zakona. Kad pokušaš uz pomoć sile (pokorom,
trapljenjem) oblikovati svoj fizički život i uspiješ u obdržavanju nekog od Njegovih
zakona, što si postigao? Ništa. Isus je objasnio da ukoliko savršeno ne obdržavaš svaki
propis, kriv si za kršenje svih. Krist nas nije želio obeshrabriti, nego ohrabriti! On je rekao
da će on učiniti nešto da te oslobodi od tvojih problema. "Jer dovršetak je Zakona Krist - na
opravdanje svakomu tko vjeruje." (Rim 10,4) [Krist je dao onima koji vjeruju u njega sve
ono što su pokušavali dobiti obdržavajući zakon."]
Kad Krist uđe u tvoj život, ti ćeš još uvijek posjedovati svoje fizičko tijelo s njegovim
ne baš uvijek svetim željama. Ali, postoji velika razlika: "Dakle, je li tko u Kristu, nov je
stvor. Staro uminu, novo, gle, nasta!" (2 Kor 5,17) [Kad netko postane kršćanin (Kristov) on
postaje iznutra potpuno nova osoba. On više nije isti."] Ti možeš izgledati gotovo isti, ali ti
nisi isti. "I ako je Krist u vama, tijelo je doduše mrtvo zbog grijeha, ali Duh je život zbog
pravednosti." (Rim 8,10) Postao si u nutrini novo duhovno biće, zato što Krist tamo
prebiva po Duhu Svetom. Tvoje fizičko tijelo jednom će umrijeti, ali ti nećeš. Ti ćeš živjeti
zauvijek, s Kristom.
Govorio sam tisućama ljudi koji idu u crkvu i pitao sam ih što oni misle što to
čovjek mora činiti da bi zadobio nebo. To pitanje sam postavio u nekim najpoznatijim,
Bibliji vjernim Crkvama u našoj zemlji, i uvijek iznova čuo sam isti odgovor. Devedeset
devet posto mi ih je govorilo o stvarima koje moramo činiti. Držati zapovijedi, ići u crkvu,
davati svoj novac, ne maltretirati druge, itd.- nikad kraja popisu onoga što oni pokušavaju
činiti.
Ljudi koji idu u crkvu čuli su i povjerovali u laž da spasenje ovisi o onome što mi
činimo. Nikakvo čudo što širenje Radosne Vijesti ide tako sporo. Tko još želi doći u crkvu,
primiti deset centi i zatim izaći van da bi drugima pričao o tome? Jesi li još uvijek uvjeren
da ti je Bog ponudio dar vrijedan samo deset centi. Misliš li da za primiti Božji blagoslov
trebaš imati vjeru - plus još nešto?
Pavao piše, "Jer ako su baštinici oni iz Zakona, prazna je vjera, jalovo obećanje."
(Rim 4,14) Stvar je u ovome: kad pokušavamo zadobiti Božji blagoslov i spasenje držeći se
njegovih propisa mi uvijek potpadamo pod njegovu srdžbu, jer uvijek iznova griješimo.
Znači li to da se Bog srdi na nas što se trudimo biti dobri i obdržavati Njegov zakon?
Naravno da ne. On se srdi zato što zna zašto se mi trudimo obdržavati Njegov zakon. Ako
se trudimo obdržavati zakon zbog straha da nas Bog ne kazni zato što ga ne obdržavamo,
naš napor je tada uzaludan. Ako se trudimo držati sve to da bismo zaslužili neki od Božjih
blagoslova, zabadava se trudimo. Pa zašto se onda ipak treba truditi činiti dobro? Ne
možemo li onda biti i loši ako to želimo, ako je spasenje ionako besplatno? To bi bilo
potpuno besmisleno. Mi trebamo biti dobri, ali samo zato što volimo Boga i želimo Ga
razveseliti. Ako stvarno razumijemo u čemu je Njegov predivni dar za nas, mi ćemo na
Njegovu ljubav uzvratiti ljubavlju. Ako se čvrsto držiš ideje da nastojati biti dobar
zaslužuje Božju naklonost, možda nećeš nikad naučiti voljeti Ga. Vjerojatno nikad nećeš biti
oduševljen s " novčanicama od tisuću dolara".
"Sada se pak izvan Zakona očitovala pravednost Božja, posvjedočena Zakonom i
Prorocima, pravednost Božja po vjeri Isusa Krista, prema svima koji vjeruju. Ne, nema
razlike!" (Rim 3,21-22) Sada nam je Bog pokazao drugačiji put u nebo – ne na način 'biti
prilično dobar' i truditi se čuvati njegov zakon, nego na novi način, premda ne posve nov,
jer Pismo nam govori o njemu još davno prije. Sada nam Bog kaže da će nas prihvatiti i
osloboditi – proglasiti da nismo krivi – ako vjerujemo da je Isus Krist uklonio naše grijehe.
I svi mi možemo biti spašeni na ovaj isti način dolazeći Isusu, bez obzira tko smo ili kakvi
smo bili." Uvjet je, "ako vjerujemo Isusu Kristu" Potpuno suprotno od toga je vjerovati u
sebe, ili biti "dovoljno dobar" ili ne "tako loš".
Što je Isus Krist učinio za nas?
"Njega je Bog izložio da krvlju svojom bude Pomirilište po vjeri. Htio je tako očitovati
svoju pravednost kojom je u svojoj božanskoj strpljivosti propuštao dotadašnje grijehe."
(Rim 3,25) Bog je poslao Isusa da uzme kaznu za naše grijehe i svu Božju srdžbu prema
nama. On je uzeo Kristovu krv i našu vjeru kao sredstvo našeg spasenja od njegova
gnjeva. Oba ova elementa su važna. Jedan bez drugog ne donosi ništa. Krist je učinio svoj
dio, ali to nam neće pomoći ako mi ne odgovorimo vjerom. Ako se izgubimo u djelovanju,
nikad nećemo biti slobodni za vjerovanje.
"Koji je predan za opačine naše i uskrišen radi našeg opravdanja." (Rim 4,25) On je
umro za naše grijehe, i uskrsnuo da nas opravda, ispunjajući nas Božjom dobrotom. "Kao
što grijeh zakraljeva smrću, da tako i milost kraljuje pravednošću za život vječni po Isusu
Kristu Gospodinu našemu." (Rim 5,21) Grijeh je odveo ljude u smrt, a sada nas vodi Božja
dobrota, koja nam daje opravdanje i vječni život po Kristu Isusu našem Gospodinu. Naš
izbor je očigledno između Božje dobrote ili Njegove pravednosti. Ponuđen nam je
besplatan dar vječnog života, a druga mogućnost je stvarna smrt.
Sjećam se jedne privlačne mlade vojne bolničarke smještene u bolnici u Vijetnamu,
gdje sam bio kapelan. Bolničarka je došla puna života i vitalnosti, ali uskoro je njen
radosni osmjeh iščeznuo. Nije mogla podnijeti da vidi mlade vojnike kako dolaze s fronte
teško ranjene u velikim mukama. Često je dolazila u moj ured i govorila o svojim
osjećajima. "Kako možete reći da Bog voli te mladiće kad dopušta da toliko pate?", pitala
me jednog dana.
"Bilo bi lakše ako bi svoje brige i skrb za svoje pacijente predala Bogu i povjerovala
mu da će im pomoći", predložio sam. "Bog voli ove ranjene vojnike više nego što ih
možemo voljeti ti i ja. Bolničarka je odmahnula glavom. "Ne mogu, kapelane", rekla je.
"Možda jednog dana, ali sada ne mogu. Previše boli gledati toliku patnju. Ne mogu sada
za to Bogu zahvaliti.
Njeni posjeti mom uredu postali su sve rjeđi. Njen pogled, nekad sjajan, postao je
mutan, te sam počeo sumnjati da uzima tablete protiv depresije. Izgledalo je da više ne
reagira na ono što se događa oko nje. Bila je premještena i od tad sam joj izgubio svaki
trag. Baš nedavno primio sam pismo iz ustanove za rehabilitaciju žena iz jedne države sa
srednjeg zapada.
"Dragi kapelane. Prešla sam mnoge kilometre putujući u krivom pravcu od kad
sam vas zadnji put vidjela u bolnici u Vijetnamu. Izgledam kao da sam na putu izgubila
najbolji dio sebe. Nakon Vijetnama nisam mogla naći mir duše i počela sam se drogirati.
Sve je počelo dok sam gledala uzaludna umiranja i osakaćena mlada tijela u bolnici.
Okrivila sam Boga za sve to, a sada sam shvatila da sam okrivljujući Njega sebe udaljila od
Njega i uništila samu sebe. Sada nisam sposobna odgovoriti ni na što i nikome. Ja samo
životarim u sivoj, bešćutnoj praznini. Znam da je u Bogu odgovor. Godinama sam to
pobijala, ali sada znam. Već neko vrijeme vam želim pisati, ali me je sram. Sjećam se kako
je to bio lijep osjećaj moći razgovarati u vašem uredu. Tada nisam htjela prihvatiti
odgovor. Nadam se da nije prekasno. Molim vas molite za me…"
Mlada bolničarka se okrenula od dara koji joj je Bog pružao. Sad je prepoznala
posljedice. Ali mora izdržati misao na svu tu patnju.
Primanje Kristovog besplatnog dara vječnog života je jedna od najlakših stvari koju
ćeš ikada učiniti. Nema ništa teško u tome. Ne moraš biti ni pametan ni dobar za to - čak i
mala djeca to mogu učiniti. Pavao piše, "Blizu ti je Riječ, u ustima tvojim i u srcu tvome - to
jest Riječ vjere koju propovijedamo. Jer ako ustima ispovijedaš da je Isus Gospodin, i
srcem vjeruješ da ga je Bog uskrisio od mrtvih, bit ćeš spašen." (Rim 10,8-9) Pa zašto onda
mnogi ljudi oklijevaju? Čega se boje? Mlada bolničarka se bojala povjeriti Bogu koji
dopušta da vojnici budu ubijeni i osakaćeni u borbi. Ona nije vjerovala Božjoj ljubavi.
"Straha u ljubavi nema, nego savršena ljubav izgoni strah; jer strah je muka i tko se boji,
nije savršen u ljubavi." (1 Iv 4,18) Bog je ljubav. Sve što On radi je ljubav na djelu. Naš je
problem što mi imamo tako ograničenu sliku ljubavi. Svi smo mi ranjeni i razočarani
ljudskom ljubavlju, takva nas nagrađuje i prihvaća kad smo dobri, a kažnjava i odbacuje
kad smo loši. A Božja ljubav uopće nije takva.
Grčka verzija Novog Zavjeta koristi dvije riječi koje mi jednostavno prevodimo s
"ljubav". Jedna je filia, bratska ljubav, misli se na duboku, instinktivnu, osobnu naklonost.
Druga je agape, božanska ljubav. To je ona za koju Pavao kaže da muž i žena trebaju imati
jedno za drugo, a agape se upotrebljava i da se opiše Božja ljubav prema nama. Ona nije
uzrokovana osjećajima ili emocijama; to je namjerni (hotimični) čin ljubavi, proizišao iz
volje. Ona se nikad ne mijenja, na nju se može uvijek osloniti, jer ona ne ovisi o tome
koliko je drag i zaslužan onaj kojega se voli.
Tako nas Bog voli. On nas voli i kad Ga odbacujemo, kad smo neposlušni i kad smo
zli. On nas voli i kad zabrljamo u svom životu, On je uvijek spreman prihvatiti i oprostiti
nam i ispuniti nas svojom radošću i mirom. Božji besplatni dar je vječni život u Kristu
Isusu, a taj dar nam je tako blizu kao što su nam naša usta i naše srce. Mi jednostavno
primamo ono što je Isus učinio za nas, vjerujemo da on živi u našem srcu i drugima
govorimo o tome. To je tako jednostavno, pa ipak neki odustanu od toga premda znaju sve
o tom daru. Nikodem, vjeran i pobožan Židov, došao je jedne noći Isusu i upitao ga kako
on može ući u kraljevstvo Božje. On je znao da je Isus poslan od Boga i da zna odgovor.
Isus mu reče, "Zaista, zaista, kažem ti: tko se ne rodi nanovo, odozgor, ne može
vidjeti kraljevstva Božjega!" (Iv 3,3).
Kaže mu Nikodem: "Kako se čovjek može roditi kad je star? Zar može po drugi put
ući u utrobu majke svoje i roditi se?" (Iv 3,4)
Odgovori Isus: "Zaista, zaista, kažem ti: ako se tko ne rodi iz vode i Duha, ne može
ući u kraljevstvo Božje. Što je od tijela rođeno, tijelo je; i što je od Duha rođeno, duh je." (Iv
3,5-6). Čovjek može proizvesti samo ljudski život, ali Duh Sveti daje novi život s neba.
Nikodem je znao tko je Isus, ali to nije bilo dovoljno. Potrebno je vladati se u skladu
s onim što znamo i prihvatiti Isusa Krista kao našeg osobnog Spasitelja tako da ga
pozovemo u naš život. Kad on dođe, zajedno s Duhom Svetim, mi smo duhovno ponovno
rođeni. Mi možemo s Bogom komunicirati samo u svom duhu, stoga moramo biti
ponovno rođeni da bismo bili sposobni upoznati Boga. Ako se nismo nanovo rodili onda
smo duhovno mrtvi.
Pavao piše: "S Kristom sam razapet. Živim, ali ne više ja, nego živi u meni Krist. A
što sada živim u tijelu, u vjeri živim u Sina Božjega koji me ljubio i predao samoga sebe za
mene." (Gal 2,20) "S Kristom sam bio razapet: i ja više ne živim, nego Krist živi u meni. I
stvarni život koji sada imam u ovom tijelu je plod moga vjerovanja u Sina Božjega, koji
me je ljubio i dao samoga sebe za mene."] Pavao je rekao Korinćanima, "Same sebe
ispitujte, jeste li u vjeri! Same sebe provjeravajte! Zar ne spoznajete sami sebe: da je Isus
Krist u vama? Inače niste pravi." (" Kor 13,5) Provjerite sami sebe. Jeste li stvarno kršćani?
Da li ste prošli na provjeri? Osjećate li Kristovu prisutnost i moć sve više i više u sebi? Ili se
samo pretvarate da ste kršćani, a ustvari niste?"
Jesi li uistinu kršćanin? Jesi li nanovo rođen? Mnogo je ljudi u našim crkvama
sličnih Nikodemu. Oni provode vrijeme studirajući Sveto Pismo i dnevno moleći; oni
pohađaju biblijske i molitvene grupe i sl. Neki od njih su čak i propovjednici. Oni mogu
odrasti u crkvi i zvati se "rođenim" Metodistom, Prezbiterijancem, Luteranom, Katolikom,
Pentekostalcem, Baptistom ili pripadnikom neke druge vjeroispovijesti kojoj već
pripadaju. Oni sve znaju o kršćanstvu. Oni znaju da je Isus Božji Sin koji je umro za naše
grijehe; oni znaju da je on ponovo oživio; ali oni ustvari nikad nisu predali svoje živote
Njemu niti Ga pozvali da bude Gospodin i Spasitelj u njihovim srcima.
Tisuće ljudi redovito prisustvuju liturgijskim slavljima i prolaze kroz sve vanjske
forme kršćanstva bez iskustva Krista u vlastitim životima. Dar spasenja i vječni život su
apsolutno besplatni; ne trebaš učiniti ništa da ih zaradiš ili zaslužiš, ali ih moraš primiti da
bi postali tvoji. U ljubavi nam Bog pruža, ljubavlju isplanirane situacije da nam pokaže
koliko ga uistinu trebamo i da nas tako privuče k Sebi.
Jednom mi je jedan narednik, kršćanin, doveo vojnika iz svoga voda u moj ured.
Vojnik je bio pred nečasnim otpuštanjem i zatvorskom kaznom zbog korištenja i
preprodaje droge. On je bio ovisnik još od rane mladosti, a u vojsci su se stvari samo
pogoršale. Služio je u Vijetnamu gdje se droga tako lako nabavljala, kao žvakaće gume.
"Napravio sam kaos od svog života i kasno je za promjene", rekao je. Pogled mu je
bio taman i očajan.
"Što kažeš o Bogu?" pitao sam. "On ima moć promijeniti te." Vojnik je slegnuo
ramenima.
"A zašto bi", rekao je. "Ja nisam nikad ništa za Njega učinio."
"On te voli", rekao sam, "Poslao je Isusa da preuzme kaznu za sve što si ti učinio.
On te može izliječiti." Izgledao je neraspoloženo.
"Čuo sam o Isusu", rekao je. "Zamolio bih Ga da bude moj Spasitelj, ali mislim da to
sada ne može ništa promijeniti na bolje. Ja ne mogu prestati uzimati drogu ma koliko se
jako trudio. Predugo sam ovisnik."
"Bog te može izliječiti," rekao sam uvjeren u to. "Ne misliš li da je On jači od droge?"
Bio je neodlučan.
"Želiš li pokušati s Njim?, pitao sam. Vojnik je klimnuo.
"Pokušat ću bilo što", rekao je. "Želim izaći iz ovog pakla u kojem se sada nalazim."
"Zahvali Bogu upravo sada za ono što će učiniti za tebe u slijedećih nekoliko minuta
i zahvali mu za sve što se dogodilo u tvom životu, a što te je dovelo do svega ovoga.
"Čekajte malo!" Vojnik je izgledao uznemiren. "Vi od mene očekujete da zahvalim
Bogu za sve do sada u mom životu, čak i za to što sam ovisnik?"
"Upravo te tvoja ovisnost dovela Njemu, zar ne?" rekao sam. "Ako te Bog liječi,
oprašta ti i daruje ti potpuno nov, vječni život s Isusom, zar ne misliš onda da Mu možeš
zahvaliti za sve ono što te je dovelo do toga da uvidiš da Ga trebaš?" Još uvijek mu je
pogled bio mračan.
"Dopuštaš li mi da ja molim za tebe?", pitao sam, a on je klimnuo. Stavio sam svoje
ruke na njegovu glavu. "Dragi nebeski Oče," molio sam. "Hvala ti za ovo tvoje ljubljeno
dijete što si ga privukao sebe. Pošalji sada svoga Duha Svetoga da mu pomogne vjerovati
da si ti djelovao u svakoj tami i trenucima samoće njegovog života da bi ga priveo Kristu."
Kad sam završio, u njegovim očima je zasjala neka nova svjetlost.
"To je prilično čudno," rekao je, "ali iz nekog razloga ja stvarno vjerujem da je Bog
sve loše u mom životu okrenuo na moje dobro. " Oči su mu bile vlažne, ponovno je
nagnuo glavu, ovaj put sâm moleći Boga da mu oprosti sve njegove pobune i moleći Isusa
da dođe i preuzme njegov život u svoje ruke.
Što se nakon toga dogodilo, teško mi je objasniti. Stavio sam ponovno svoje ruke na
njegovu glavu, moleći Boga da ga ozdravi, čisteći njegov razum od svih njegovih želja za
drogom i umjesto toga puneći ga Svojom ljubavlju. Osjećao sam kako sila struji prema
vojniku. Njegovo lice je bilo ozareno poput lica djeteta, a suze su mu tekle niz obraze.
"Dogodilo se!" uzviknuo je. "Ne trebam više drogu – Isus živi u meni!" Za mladog
vojnika to je bilo ponovno rođenje. On nikad više neće biti isti. Ponovno je rođen, ne zato
što je osjetio Isusovu prisutnost, nego zato što je odlučio vjerovati Bogu. Ako naš odnos s
Bogom ovisi o našim osjećajima, onda to neće biti naš izbor, zar ne? Mi ne možemo birati
kako ćemo se osjećati. Ali možemo izabrati vjerovati, povjerovati, pouzdavati se. Spašeni
smo vjerom, kaže Biblija. Ali mnogi od nas imaju prilično iskrivljenu sliku o vjeri.
Mi kažemo: "Ne mogu se pouzdati u vjeru", a ustvari to znači "Ne osjećam
sigurnost." Vjera i osjećaji nisu isto. "A vjera je već neko imanje onoga čemu se nadamo,
uvjerenost u zbiljnosti kojih ne vidimo." (Heb 1,1) Vjera ne proizlazi iz naših emocija, naših
osjećaja ili naših osjetila. Vjera je stvar volje. Mi odlučujemo prihvaćati kao stvarne
činjenice ono što se ne otkriva našim osjetilima.
Biti spašen po vjeri, znači da prihvaćamo Isusa Krista kao Spasitelja odlukom svoje
volje, a ne osjećajima. Ponovno smo rođeni po vjeri, spašeni po vjeri, a to znači da smo
povjerovali u Božje obećanje koje kaže da se to događa kada primimo Krista u svoje srce.
Mi se možda ne osjećamo spašeni ili se ne osjećamo ponovno rođeni, ali to ne mijenja
činjenicu da smo ono što jesmo. Govorili smo o tome kako je lako od našeg razumijevanja
načiniti kamen spoticanja u vjerovanju. To je baš kao i opasnost mjeriti našu vjeru
osjećajima. Već duže vrijeme miješamo osjećaje i činjenice tako da mislimo da smo ono što
osjećamo. Osjećam se bolesno, dakle moram biti bolestan. Ali naši osjećaji su promjenjivi i
mogu biti uvjetovani vremenom, dijetom, spavanjem ili s naravi našeg šefa. Naši osjećaji
su slaba provjera stvarnosti. Ako ih koristimo kao test odnosa s Bogom, onda možemo
pasti u nevolje.
Isus je rekao: "Sve što god zamolite i zaištete, vjerujte da ste postigli i bit će vam!" (Mk
11,24) Ne možemo moliti molitvu vjere ako ustrajavamo na mjerenju učinaka osjećajima.
Možemo otkriti da Božja Istina u Bibliji često kaže da trebamo činiti upravo suprotno od
onoga što osjećamo.
"Ljubite svoje neprijatelje!", rekao je Isus. Zar on nije znao što mi osjećamo prema
neprijateljima. Sigurno da jest. Ali, On nam je rekao da ne smijemo dopustiti našim
osjećajima da nas vode. Slobodni smo izabrati ljubav čak i prema neprijateljima.
Slobodni smo također prihvatiti Božju Riječ kao činjenicu za nas, bez obzira što nam
pokušavaju reći naša osjetila, naš razum ili naši osjećaji. Naš novi život u Isusu Kristu je
život vjere. To znači život u slobodi od pritisaka naših vlastitih emocija, razuma i osjećaja.
Ne moramo se više nikad obazirati na njih! Biblija nam kaže da možemo biti spašeni
vjerom, izliječeni vjerom, opravdani vjerom, zaštićeni vjerom, hodati u vjeri, stajati u vjeri,
živjeti u vjeri, baštiniti Božja obećanja vjerom, biti bogati u vjeri, moliti s vjerom, pobijediti
svijet vjerom, slaviti Boga vjerom.
Naše iskustvo spašenosti postaje ostvareno kad ga prihvatimo s vjerom. Bog ne
gleda na naše osjećaje nego na odluku koju smo učinili. Možemo biti izmučeni sumnjama i
osjećati se užasno, ali tako dugo dok prihvaćamo Krista u vjeri, Bog smatra da je savez
učinjen. Što god ti osjećao ili ne osjećao nakon svog predanja Bogu, ništa ne mijenja na
stvari. Bog je prihvatio predanje tvoje volje i ti si ponovno rođen po Duhu Svetom.
Zabrinut sam kad mi ljudi dođu i kažu, "Oh, ja znam da me danas Isus dotaknuo,
zato što sam to osjetio." Ti isti ljudi će poslije ponovno doći i reći, "Više nisam siguran da
sam spašen; ne osjećam Božju prisutnost." Slavi Boga kad imaš izvanredno iskustvo
Njegove prisutnosti, ali ne dopusti da ti vjera ovisi o tome kako se osjećaš. Kršćani koji
svoju spašenost provjeravaju emocionalnim iskustvom uvijek će biti mučeni sumnjama.
Jedna mi je žena pisala: "Predala sam svoj život Isusu Kristu prije nekoliko godina,
ali ništa se nije dogodilo. Ne osjećam ništa i kako vrijeme prolazi ja gubim nadu i
prestajem se truditi održati obećanje dano Isusu da ću živjeti za njega. Od tada je moj život
postao nepodnošljiv. Depresivna sam, bojim se, uništit ću svoj brak… Pročitala sam Prison
to praise i znam da je ono što osjećam duboka glad za Kristom. Molila sam za oproštenje, i
želim Mu se ponovno posvetiti. Prihvatila sam Krista kao svog Spasitelja i želim biti dio
Njegovog kraljevstva. Ne osjećam još nikakve promjene…molim vas molite za mene, jer
neću moći još dugo ovako…"
Drugo pismo mi je došlo od jednog mladića koji se nalazi u zatvoru: "Ja vjerujem u
Isusa Krista, nadam se svim srcem; primio sam Ga kao svog Spasitelja prije dvije godine.
Stvarno sam tako mislio i osjećao sam se prekrasno dva dana. Tada sam se nazad vratio na
stari put. Od tada je bilo još trenutaka kad sam osjećao istu radost, no nisam mogao
zadržati tu radost. Želim služiti Bogu, ali čini mi se kao da ga ne mogu naći. Pročitao sam
Prison to Praise i znam da trebam ono o čemu ste vi pisali. Kako ću to naći? Mislite li da ne
želim to dovoljno jako? Što da učinim kako bih to više zaželio? Napravio sam kaos od
svog života. Put kojim idem nema smisla. Bio sam na više Biblijskih tečajeva, ali ne vidim
nikakvog napretka. Tako silno želim naći Krista. Uskoro ću izaći iz zatvora i želim poći u
svijet s Njegovom ljubavlju. Molim vas, molite da Ga mogu pronaći i iskustvo radosti koje
je On obećao u Bibliji…"
Primio sam na stotine ovakvih pisama i gdjegod idem susrećem ljude koji govore
da nisu sigurni jesu li sreli Isusa. Razlog njihove sumnje je uvijek isti: "Ne osjećam ništa."
Oni su zatočenici vlastitih osjećaja i imaju veću vjeru u njih nego u Božju Riječ. Kad se
jednom predamo Isusu, on kaže za nas, " Ja im dajem život vječni te neće propasti nikada i
nitko ih neće ugrabiti iz moje ruke." (Iv 10,28)
Kako ćemo se boriti s osjećajima i sumnjama? Pavao piše, "Samo ako ostanete u
vjeri utemeljeni, stalni i nepoljuljani u nadi evanđelja koje čuste, koje se propovijeda
svakom stvorenju pod nebom" (Kol 1,23 Kad sumnje i osjećaji napadnu našu vjeru, Bog
nam kaže da stanemo čvrsto na Njegovu riječ.
Jedna gospođa koju znam ima veoma praktičan način vježbanja u ovome. Kada
dođu sumnje, ona pronađe redak u Bibliji koji govori istinu o stvari u vezi koje joj se
pojavljuju sumnje. Prepiše taj redak na komadić papira i kad sumnje dođu ona samoj sebi
citira redak. Kad se osjećala obeshrabrenom došla joj je misao, Jesi li ti sigurna da je Bog čuo
tvoju molitvu kad si prihvatila Isusa kao svog Spasitelja?
U Bibliji je našla redak, "I ovo je pouzdanje koje imamo u njega: ako što ištemo po
volji njegovoj, uslišava nas. I znamo li da nas uslišava u svemu što ištemo, znamo da već
imamo što smo od njega iskali." (1 Iv 5,14-15) Prepisala je to i ispod napisala, "14. siječnja
1969. ispovjedila sam svoje grijehe i zatražila od Isusa Krista da uđe u moj život kao
Spasitelj i Gospodin. Znam da se to dogodilo, zato što je moja želja u skladu s Božjim
planom i Njegovom voljom za moj život." Stavila je papir kod ogledala u spavaćoj sobi i
kad sumnje dođu pokazala bi na papir i glasno rekla, "Tamo je to. Ja znam da sam ponovno
rođena. Znam da me je Bog prihvatio, zato što sam taj dan prihvatila Njegovog Sina kao
svog Spasitelja. Nikad više to ne trebam preispitivati."
Kad osjeti krivnju zbog nekog određenog grijeha koji je već priznala Bogu, dolazi joj
napast da posumnja da li joj je uistinu oprošteno. Ona provjeri u Bibliji i napiše: "Ako
priznamo grijehe svoje, vjeran je on i pravedan: otpustit će nam grijehe i očistiti nas od
svake nepravde." (1 Iv 1,9) I to je savršeno svojstveno Bogu da čini tako jer je Krist umro
da izbriše naše grijehe. Ispod toga napisala je svoje grijehe koje je ispovjedila, s datumom i
riječima: "Aleluja, oprošteno mi je!" Postupno su sumnje potpuno iščezle.
Možeš se boriti sa svojim sumnjama i osjećajima čuvajući napisanu datiranu
bilješku svoje molitve predanja, zajedno s retkom iz Biblije koji govori o Božjem obećanju.
Ako si kršćanin već nekoliko godina, ali imaš višestruke sumnje u vezi svoga spasenja ili
svoga predanja, ne dopusti svojim sumnjama i osjećajima da te ometaju. Učini ponovno
predanje upravo sada u pisanom obliku s datumom. Neki ljudi zapišu u svoju Bibliju
važne duhovne smjernice. Kršćanski život je trajno putovanje u vjeri. Dobra je ideja čuvati
tragove puta kojim smo prošli. To nam služi kao koristan podsjetnik u tamnim danima
kad smo uvjereni da se uopće ne mičemo naprijed. Gledajući unazad možemo slaviti Boga
i zahvaljivati mu za put kojim nas je vodio. Naša vjera je građena na Božjem djelu ne na
osjećajima. Ali Božje obećanje je također da ćemo što dalje idemo sve više i više kušati
Njegove radosti i mira u svojim životima. Raduj se kad se to dogodi, ali raduj se također i
kad osjećaš suhoću i prazninu.
Tvoje spasenje je ipak prekrasno djelo. Predaj moć svoje volje Bogu i reci "Ja ću ti
vjerovati, Bože. Stojim u tvojoj Riječi." Učini to i otkrij da će tvoja stara ovisnost o
osjećajima polako iščeznuti. Bit ćeš slobodan vjerovati. "Upoznat ćete istinu" Isus je
obećao, "i istina će vas osloboditi." (Iv 8,32) Prihvati Božju Riječ kao istinu – i bit ćeš
slobodan!
3. NEOGRANIČENA MOĆ
Što se ustvari događa kad darujemo svoje povjerenje Kristu? "Bog, koji nas
blagoslovi svakim blagoslovom duhovnim u nebesima, u Kristu." (Ef 1,3) Djeca smo Božja,
zato što pripadamo Kristu. Ušli smo u Njegovo kraljevstvo i sva moć, povlastice i prava
koja pripadaju Božjoj djeci, naša su.
Samo pogledaj što nam je pripremio Otac naš nebeski – "svaki blagoslov u
nebesima." I ne zato što smo zavrijedili svojom snagom, nego zato što pripadamo Kristu!
Malo dijete ne raste svojim naporom. Ono ne mora biti dobro da zasluži svoju dnevnu
njegu. Ono je nahranjeno, obučeno, voljeno i njegovano od svoje majke i oca jednostavno
zato što je njihovo dijete. Oni znaju svaku njegovu potrebu i brinu se za njega. Njegovo
odrastanje se događa prirodno, bez napora, tako dugo dok dijete uzima svoju hranu, dok
odmara i vježba. Možeš li zamisliti dijete koje odbija jesti i spavati, govoreći mami, "Nisam
još spreman, mama. Kad narastem još koji centimetar onda ću biti spreman jesti."
Ali to je upravo način na koji se mnogi kršćani ponašaju. Bog je pripremio sve,
pripremio nam sve što trebamo za rast – hranu, odmor, ljubav, brigu. Ali mi još uvijek
stojimo po strani mučeći se i pokušavajući odrasti da bismo bili dostojni primiti to što nam
je pripremljeno. Bog je odlučio to učiniti za nas prije nego smo se ti i ja rodili. "U njemu nas
sebi izabra prije postanka svijeta da budemo sveti …" (Ef 1,4)
Čekaj malo! Koga je Bog učinio svetim? Znaš li ikoga koga je On već učinio svetim?
Ako ne, misliš li da stoji iza svoga plana? Je li već započeo tebe činiti svetim?
Čitaj dalje:"…bez mane …" Misliš li da je Bogu moguće učiniti od ljudi koje poznaš,
a koji su tako bijedni, kršćane bez mane i nedostatka?
Ali čitaj dalje: "…pred Njim!" Bog nas čini svetima i bez mane "…pred Njim."
Učinio je veliku stvar za nas. Promijenio nas je "u svojim očima". On nas vidi drugačijima.
On jedini ima moć vidjeti novog čovjeka. Tko može gledati Božjim očima? Nitko drugi
doli Bog sâm. On je načinio novo stvorenje za Svoju vlastitu slavu i hvalu. Kad te drugi
gledaju, oni mogu vidjeti samo starog tebe. Oni nisu Bog. Možeš se pogledati u ogledalo i
uvjeriti se da nisi svet ili bez ijedne mane, ali zapamti da ti nisi Bog.
Usuđuješ li se reći da Bog ne može vidjeti ono što želi vidjeti? Je li ti više stalo do
toga da samog sebe vidiš kao svetog ili da te Bog kao takvog vidi. Tisuće, možda milijuni
kršćana nanose si silu ne bi li se drugima ili samima sebi prikazali svetima. Kada pogriješe,
što neizbježno moraju, obuzme ih malodušnost. Putujući po cijeloj zemlji često sam tako
viđao njihova nesretna lica i slušao ispovijesti njihovih neuspjeha da već znam što žele reći
i prije nego započnu. Kako Bog čini tako prekrasno djelo kao što je to učiniti nas svetima u
svojim očima? Pavao kaže, "Tako: u njemu nas sebi izabra prije postanka svijeta da
budemo sveti i bez mane pred njim" "Mi koji stojimo pred njim prekriveni njegovom
ljubavlju." Plašt ljubavi! On nas prekriva plaštem ljubavi i zatim stane iza nas i gleda nas. I
štio vidi? Svoju vlastitu ljubav! Drugi mogu vidjeti tebe. Ti možeš vidjeti samog sebe. Bog
vidi svoju vlastitu ljubav! Nije li to dovoljno da započne radost odzvanjati u tvom srcu
pretvarajući tvoj život u zahvaljivanje i slavljenje? Zašto Bog čini takvu prekrasnu stvar za
nas?
On to čini "dobrohotnošću svoje volje" (Ef 1,5), Pavao iznosi činjenicu. Bog nas je
želio prekriti pokrivačem svoje ljubavi. Zar ne vjeruješ da On ima pravo i vlast dati nam što
god želi? Svaki blagoslov u nebesima? Dar od tisućâ dolara?
Zašto je odlučio to sâm učiniti? Uvjeren sam da zato što je to jedini način da bude
siguran da će njegovo djelo biti savršeno. Kad bi on morao ovisiti o tome hoćemo li ti i ja
to učiniti dobro, onda On ne bi imao ništa vrijedno pokloniti svome Sinu. Krajnji ishod je
biti na slavu Božju ne ljudsku. Pavao piše, "Da budemo na hvalu slave njegove" (Ef 1,12)
Posljedica stavljanja našeg potpunog povjerenja u ono što Krist čini za nas je
veličanstvena.
"U njemu, s pouzdanjem po vjeri u njega, imamo slobodan pristup." (Ef 3,12)
Previše molitava je ispunjeno jadikovkama, samokritičnošću, lažnom poniznošću.
Ne trebamo se ispričavati Bogu što smo ljudi. On dobro zna što smo mi. On gleda
milijarde ljudskih bića i zna sve naše slabosti. Međutim, On želi da vjerujemo da po Kristu
mi imamo pravo pristupiti Mu i zatražiti što god trebamo.
Bog nas želi blagosloviti dobrim stvarima; On želi da budemo sretni; i ovo je
ponekad za kršćane teško shvatljivo. Ja sam rastao u siromaštvu i moja je obitelj često
primala milostinju. Rastao sam zamjerajući ljudima kad su mi htjeli nešto darovati ili nešto
učiniti za mene, osim ako sam bio potpuno siguran da to uistinu žele učiniti. Želio sam
zaraditi ili zaslužiti sve što sam dobio. Ovo sam prenio na moj odnos s Bogom. Nekako
nisam bio sposoban vjerovati da mi Bog želi dati išta više od mojih trenutačnih potreba.
Na koncu, razmišljao sam, a zašto i bi? Moja predodžba o Božjoj bezgraničnoj ljubavi i
brizi za moje dobro, bila je prilično ograničena.
A onda, jednoga dana dok sam bio stacioniran u Fort Benningu kao kapelan, našao
sam se daleko u drugoj državi bez predodžbe kako da se vratim u svoju postaju na
vrijeme da izvršim dužnosti kako sam obećao. Zbog lošeg vremena otkazan je let kojim
sam planirao putovati, a slijedeći let me ne bi doveo na vrijeme. Putovanje autom nije
dolazilo u obzir. Bio sam shrvan i potpuno nesretan zbog toga. Sve vrijeme koliko sam
kapelan nisam prihvaćao ni jedno predavanje koje bi me spriječilo u obavljanju mojih
redovnih dužnosti u bazi, a sada izgleda kao da zanemarujem svoj posao.
Molio sam "Gospodine, ti znaš da nikad prije nisam kasnio; ja stavljam ovu čitavu
situaciju u tvoje ruke. Znam da imaš savršen plan za mene. Ja ti zahvaljujem i znam da ćeš
ispuniti moje potrebe.
Na susretu na kojem sam govorio, sreo sam jednog vojnog pilota. Bio je stacioniran
u obližnjoj bazi i kad je čuo za moju muku rekao je "Nazvat ću svog zapovjednika i vidjeti
što se može učiniti." Zapovjednik je odgovorio na njegovu molbu, "Baš dobro. Ja ionako
trebam imati nešto svojih vlastitih sati letenja; bit će mi drago odvesti kapelana u Fort
Benning. Dovedi ga u bazu u 6 sati sutra ujutro." Proveo sam noć kao gost u pilotskoj kući,
a slijedeće jutro u 6 sati došetali smo do aerodroma. Osjećao sam se okrijepljen i radostan
što je Bog pogledao na moje potrebe. A još nisam potpuno shvatio koliko obilno me
obdario.
Gledao sam naokolo tražeći avion koji sam očekivao vidjeti. Niz ogromnih četveromotornih aviona bio je složen u redu, ali ništa što bi izgledalo da je spremno da uzleti na
rutinski let uobičajenog vježbanja. Očekivao sam nešto malo i ne tako udobno, nešto što bi
me moglo dovesti kući na vrijeme. To je bilo sve što sam trebao, mislio sam. Moj prijatelj
pilot stade preda me i reče, "Ovdje je to, kapelane, uđite u avion." Digao sam pogled.
Ispred mene je stajao najveći avion na pisti!
Pa nije ovo valjda za mene, Gospodine! Pomislio sam. Popeo sam se na stepenice još
uvijek zaprepašten i slijedio sam člana posade koji mi je pokazao udobno sjedalo u
širokom prostoru. Bio sam jedini putnik a avion je bio opskrbljen sa svim mogućim
pogodnostima. To nije bio ni teretni ni transportni avion. Zapovjednik se vratio da se
predstavi i kaže da se nada da ću uživati u letu. Uspio sam jedino promrmljati moju
zahvalu; još uvijek sam bio zatečen. Znao sam da će Bog providjeti avion da me vrati
nazad u Fort Benning na vrijeme, ali zašto ovako veliki avion? Zašto nije izabrao mali
prikladni avion?" Osjećao sam se bezvrijedno i kroz glavu mi je prošla misao da je ovaj
veliki avion stvarno nepotreban.
"Što sve ovo znači, Gospodine?" upitao sam zbunjeno.
"Samo to da te volim", došao mi je jasan odgovor. "Želim ti pokazati kako se brinem
za svu onu moju djecu koja mi vjeruju."
"Mislim da počinjem shvaćati, Gospodine," razmišljao sam, a radost je u meni sve
više rasla.
"Želim da kažeš svakome tko te želi slušati da budu zahvalni za svaki detalj svoga
života, a ja ću otvoriti prozore neba i izliti više blagoslova nego što oni ikad mogu zatražiti
ili nadati se.
"Hvala ti, Gospodine," smijuljio sam se u svom sjedalu.
"I zapamti," glas je nastavio u meni, "ti nikad ne možeš zaslužiti moje blagoslove.
Ne možeš ih zaraditi niti zavrijediti. Ja ti sve moram dati kao besplatan dar, zbog moje
vlastite dobrote, a ti se moraš naučiti razumjeti i prihvatiti to!" Kadgod putujem
poslovnim avionom, sletim deset milja od mog ureda, ali veliki četvero-motorni avion je
sletio U Fort Benningu, unutar sto metara od mjesta gdje sam imao sastanak. Kad sam
ušao u zgradu, pogledao sam na sat. Došao sam točno na vrijeme. Niti minutu ranije niti
minutu kasnije.
Bog ispunjava naše potrebe i on to čini obilno i besplatno. Sve što mi trebamo učiniti
je zatražiti. Prvi besplatni dar koji Bog želi da ga njegova nova djeca zatraže jest krštenje u
Duhu Svetome. To je točno. Krštenje u Duhu Svetome je predviđeno kao "prva hrana" za
novorođene vjernike. Njima je to potrebno za rast.
Duh Sveti dolazi stanovati u novog vjernika kad on prihvati Isusa Krista kao svoga
Spasitelja. On je rođen od Duha. Ali Isus je također rekao svojim učenicima da prije
moraju čekati dok budu kršteni Duhom Svetim da bi mogli biti njegovi svjedoci i širiti
Radosnu vijest s moći i vlašću. Učenici su čekali u Jeruzalemu, baš kako im je Isus rekao i
na dan Pedesetnice čitamo da "eto iznenada šuma s neba, kao kad se digne silan vjetar.
Ispuni svu kuću u kojoj su bili. I pokažu im se kao neki ognjeni razdijeljeni jezici te siđe po
jedan na svakoga od njih. Svi se napuniše Duha Svetoga i počeše govoriti drugim jezicima,
kako im već Duh davaše zboriti." (Dj 2,2-4)
Ovo je bio početak Crkve. Plašljivi Kristovi učenici pretvorili su se u neustrašive, u
gorljive svjedoke; odmah su počeli propovijedati Radosnu vijest s moći vlašću i ista čuda
koja su pratila Isusa, pratila su i njih.
Isus je rekao, Zaista, zaista, kažem vam: Tko vjeruje u mene, činit će djela koja ja
činim; da veća će od njih činiti jer ja odlazim Ocu." (Iv 14,12). Tisuće novih vjernika se
pridružilo Crkvi i kad čitamo Djela apostolska vidimo da je krštenje u Duhu Svetom
slijedilo odmah nakon njihova obraćenja. Kad je Petar propovijedao Kornelijevoj obitelji u
Cezareji Filipovoj, Duh Sveti je sišao na one koji su slušali čim su prihvatili ono što je Isus
učinio za njih. (usp. Dj 10,44) Kad je Evanđelje propovijedano u Samariji, mnogi
Samarijanci su prihvatili Isusa kao svog Spasitelja i bili su kršteni vodom.
Petar i Ivan su bili poslani iz Jeruzalema i "siđoše i pomoliše se za njih da bi primili
Duha Svetoga." (Dj 8,15)
Petar i Ivan nisu rekli novim kršćanima da čekaju neko vrijeme, ili da proučavaju
Pisma i mole i tako se priprave. Apostoli iz Jeruzalema su se zabrinuli da Duh još nije
sišao na nove vjernike te odmah Petar i Ivan "polagahu ruke na njih i oni primahu Duha
Svetoga" (Dj 8,17) Krštenje Duhom Svetim je obećano svima koji vjeruju u Isusa Krista.
Isus je rekao, "Ako je tko žedan, neka dođe k meni! Neka pije koji vjeruje u mene! Kao što
reče Pismo: 'Rijeke će žive vode poteći iz njegove utrobe!' To reče o Duhu kojega su imali
primiti oni što vjeruju u njega." (Iv 7, 37-39) Krštenje u Duhu Svetome je besplatan dar. To
ne može biti zasluženo. Isus koji nam je priskrbio spasenje, priskrbio nam je i Duha
Svetoga.
"Ja ću moliti Oca i on će vam dati drugoga Branitelja da bude s vama zauvijek:
Duha Istine." (Iv 14, 16-17) Isus je Onaj koji šalje Duha Svetoga, On nas krsti u Duhu
Svetome. Bog je govorio Ivanu Krstitelju kad je krstio u rijeci Jordanu. "Na koga vidiš da
Duh silazi i ostaje na njemu, to je onaj koji krsti Duhom Svetim." (Iv 1,33)
Zašto se onda tako mnogo kršćana tako očajnički opire primiti krštenje u Duhu
Svetome? Po cijeloj zemlji viđao sam takve, tužne i nesretne. Piše mi jedan vjeroučitelj:
"Potrebna mi je snaga Duha Svetoga u mom životu. Toliko se trudim postati poslušniji i
više nalik Kristu. Pomislio sam da možda ne čitam dovoljno Bibliju pa sam se pokušavao
ranije dizati da bih čitao sat vremena i tada molio pola sata. Međutim, još uvijek ne vidim
nikakvu moć u svom životu i nisam još sposoban primiti krštenje u Duhu Svetome.
Ispovjedio sam sve grijehe kojih sam se mogao sjetiti. Kršćanin sam već dvadeset godina, a
tako sam siromašan kršćanskim krepostima da se ponekad pomislim jesam li uopće
spašen…" Takvi ljudi su poput malih beba koje stoje negdje u kutu pokušavajući se razviti
i odrasti da bi mogli jesti ukusan obrok koji je pripravljen za njih. Oni osjećaju strašnu
glad, ali ne žele jesti dok ne nadrastu svoju muku. Kršćani prvih vremena su imali isti
problem. Mislili su da moraju postati dovoljno dobri da bi mogli primiti Božje besplatne
darove.
Pavao piše: "O bezumni Galačani, tko li vas opčara? A pred očima vam je Isus Krist
bio ocrtan kao Raspeti. Ovo bih samo htio doznati od vas: jeste li primili Duha po djelima
Zakona ili po vjeri u Poruku? Tako li ste bezumni? Započeli ste u Duhu pa da sada u tijelu
dovršite?" (Gal 3,1-3) Galačani su već primili Duha Svetoga kao posljedicu svoje vjere u
Isusa Krista kao njihova Spasitelja, ali napast da o sebi misle kao o odgovornima za svoj
vlastiti kršćanski rast prouzrokovalo je njihovo odvraćanje od života po vjeri. Ponos i
napast preuzeti odgovornost za vlastiti kršćanski rast odvlači vjernike svih staleža od
našeg duhovnog života. Sotona nas kuša na dva jasna načina. On može šaptati, "Oho, pa ti
postaješ sve duhovniji! Daj još malo pa ćeš biti još moćniji." Ili kaže, "Pogledaj kako si
jadan i bijedan! Nije ni čudo što te Bog ne može obdariti svojim blagoslovima!" Možeš se
hvaliti zbog svog duhovnog uspjeha ili kritizirati samog sebe zbog svojih pogrešaka – to
dolazi na isto. Ti stavljaš odgovornost za svoje dostojanstvo i vrijednost na sebe umjesto
na Boga – kome i pripada.
Jedan službenik Crkve imao je slabost koji nije mogao kontrolirati, koliko god se
trudio. Na kraju je završio u zatvoru, osuđen za krivotvorenje. Doživio je obraćenje;
pritiješnjen vlastitim neuspjesima iskreno se kajao za svoj grijeh. Bio je sposoban vjerovati
da mu je Bog oprostio, ali je bio uvjeren da se Bog nikad više neće njim poslužiti da bi
druge priveo k sebi. Jednog dana prijatelj mu je poslao knjigu Prison to Praise. Tamo je
pročitao da Bog koristi sve, čak i naše pogreške, za dobro. S novom nadom se usudio
zahvaliti Bogu za vlastite pogreške i zatvorsku kaznu. Napisao mi je, "Slava Bogu, moj
život se potpuno promijenio. Stara žaljenja, krivnje, grižnje savjesti koje su me sputavale,
iščezle su. Ja mogu slaviti i zahvaliti Bogu za svaki detalj mog života, baš onakav kakav
jest. Nikad prije nisam razumio širinu i dubinu Božjeg milosrđa. Nekad sam mislio o sebi
kao o dovoljno "dobrom" da mogu biti od Njega upotrijebljen. Kakva je to radost umrijeti
svom starom ponosu da u meni može živjeti Krist – i ništa drugo doli Krist.
Svećenikova zatvorska ćelija je uskoro postala mjesto zahvaljivanja i drugi su
zatvorenici bili privučeni prihvatiti Krista. Kad o sebi ili drugima razmišljamo kao o
dovoljno ili nedovoljno dobrima da budemo od Boga upotrijebljeni, upadamo u opasnu
zamku. Isus je upozorio svoje sljedbenike: "Ne sudite i nećete biti suđeni. Ne osuđujte i
nećete biti osuđeni." (Lk 6,37) Jedino je Bog osposobljen suditi i on je već izrekao da smo
sveti i bez mane pred Njim budući da smo prekriveni plaštem njegove ljubavi. Kako se
usuđujemo postaviti mjerilo za mjerenje bilo nas samih bilo drugih. Jedino Bog je
osposobljen postupati s našim grijesima. Koliko god mi ili drugi bili krivi, to je stvar koja
se tiče samo Boga. Kad mi sudimo jedan drugoga, najčešće smo potpuno u krivu. Mi
sudimo jedni druge po načinu odijevanja, izgledu, pušenju ili pijenju, prema filmovima
koje gledamo.
Kako bi ti izabrao vjeroučitelja? Zamisli dva kršćanina jedan nasuprot drugom.
Jedan je prosječne visine i težine i znaš da on puši. Drugi teži blizu sto trideset kila; on je
gora od čovjeka, ali ima mio osmjeh i nikad ne zaboravlja donijeti Bibliju u crkvu. Dakle,
kojeg od ove dvojice ćeš izabrati da poučava predmet "Kako razviti uzdržljivost kao plod
Duha Svetoga"?
Pušenje je loša navika, štetna za naše zdravlje i ona govori o manjku uzdržljivosti. A
što s predebelim čovjekom? Biblija zajedno stavlja neumjerenost u jelu s pijanstvom i kaže
da oboje zaslužuje smrtnu kaznu. (usp. Pnz 21,20-21) Proždrljivac izaziva vlastitu smrt kao
i pušač. Ja ne govorim o tome kako trebaš početi osuđivati proždrljive i pušače. Nemamo
pravo nikoga suditi. Kad je žena uhvaćena u preljubu dovedena Isusu, Židovski poglavari
i farizeji su pitali Isusa: "Učitelju! Ova je žena zatečena u samom preljubu. U Zakonu nam
je Mojsije naredio takve kamenovati. Što ti na to kažeš?" Isus reče: "Tko je od vas bez
grijeha, neka prvi na nju baci kamen."(Iv 8,7)
Tko je od nas osposobljen uzeti kamen kritike, suda i osude? Mjerenje naše
"dobrote" ili "zloće" je drugi način da dobrim djelima umjesto vjerom pokušamo opravdati
to što stojimo pred Gospodinom našim. Kad raspravljamo o "vjeri" i "djelima" obično
netko citira redak "Njegovo smo djelo, stvoreni u Kristu Isusu za dobra djela, koja Bog
unaprijed pripravi da u njima živimo. (Ef 2,10) Zar to izričito ne govori da smo ponovno
rođeni da činimo dobra djela za Boga?
Ali, pogledaj dva prethodna retka: "Ta milošću ste spašeni po vjeri! I to ne po sebi!
Božji je to dar! Ne po djelima, da se ne bi tko hvastao." (Ef 2,8-9) Misli li to Pavao da smo
spašeni vjerom, a onda da smo prepušteni sami sebi? To baš nema nekog smisla, zar ne?
Ranije u pismu Efežanima Pavao kaže da smo učinjeni svetima i bez ijedne mane u
Božjim očima i da smo obdareni svakim blagoslovom na nebesima. Dakle, na što to Pavao
misli? Možda on ima drugačiju ideju o "djelovanju" od one koju mi imamo. Jakov piše:
"Što koristi, braćo moja, ako tko rekne da ima vjeru, a djela nema? Može li ga vjera spasiti?
Zar se Abraham, otac naš, ne opravda djelima, kad na žrtvenik prinese Izaka, sina svoga?"
(Jak 2,14.21) Koja je sad to vrsta dobrih djela? To uspinjanje na goru da bi prinio svoga
jedinoga sina kao žrtvu na žrtvenik zato što mu je Bog tako rekao – pogotovo što je to bio
sin preko kojega je Bog obećao blagosloviti Abrahama i dati mu brojno potomstvo?
Jakov ide dalje i kaže: "Vidiš: vjera je surađivala s djelima njegovim i djelima se
vjera usavršila te se ispunilo Pismo koje veli: Povjerova Abraham Bogu i uračuna mu se u
pravednost pa prijatelj Božji posta." (Jak 2,22-23) Dakle, kakva se to "dobra djela" od nas
očekuju? Učenici su jednom pitali Isusa isto pitanje: "'Što nam je činiti da bismo radili djela
Božja?' Odgovori im Isus: 'Djelo je Božje da vjerujete u onoga kojega je on poslao.'" (Iv
6,28-29) I to je upravo ono što je Abraham učinio. Abrahamovo "dobro djelo" je to što je
vjerovao Bogu da će održati svoja obećanja. On se nikad nije kolebao u svojoj vjeri. I zato je
Bog odlučio učiniti Abrahama ocem Izraela. Isus je obećao svojim sljedbenicima da će oni
činiti još veća djela nego je On činio i mi znamo da su nakon što su primili krštenje u Duhu
Svetom, Njegovi sljedbenici javno propovijedali s moći i velikim čudesima. Njihov udio u
velikim djelima je bio vjerovati. Snaga kojom su činili čuda nije pripadala njima, nego je
dolazila od Boga preko njih zato što su vjerovali. Uobičajena zabluda u vezi s krštenjem u
Duhu Svetom je da nam to na neki način daje moć, da nas jača, povećava našu moć i
sposobnost da radimo za Boga, čini nas duhovnim velikanima. Daleko od istine. Dakle,
zašto nam onda treba krštenje?
Krštenje u Duhu Svetomu je i zamišljeno da nas prilagodi da se što više Božje
prisutnosti i moći može nastaniti u nama i strujati kroz nas. Pavao piše: "Onomu pak koji
snagom u nama djelatnom može učiniti mnogo izobilnije nego li mi moliti ili zamisliti" (Ef
3,20) "Sada neka je slava Bogu koji svojom silnom moći kojom djeluje u nama i koji je
sposoban učiniti daleko više negoli se mi i usudimo moliti ili čak zamisliti – koji
neizmjerno nadilazi naše najuzvišenije molitve, želje, misli ili nadanja"
To je Bog koji djeluje u nama i čini se da što Mu više vjerujemo i što se manje
oslanjamo na sebe to On više može učiniti. No, što je onda ustvari krštenje u Duhu
Svetome? Isus često govori o Duhu Svetome kao o Duhu Istine. "No kada dođe on - Duh
Istine -upućivat će vas u svu istinu."
Duh Sveti od Istine živi u svim vjernicima i vodi ih, ali biti kršten u Duhom Istine
znači puno više. Riječ koju prevodimo kao "krštenje" u engleskoj Bibliji ustvari znači
uroniti ili prožeti, a u grčkom se ista riječ upotrebljava za "natopljenost". Stoga, zamoliti
Isusa da nas krsti u Duhu Svetom znači da se prepuštamo da budemo prožeti – natopljeni
Njegovom Istinom. Isus je molio svoga Oca za nas. "Posveti ih u istini: tvoja je riječ istina."
(Iv 17,17) Krštenje u Duhu Svetom je iskustvo čišćenja, posvećivanja, ogoljenja; to je
posvemašnje izlaganje svakog i najmanjeg kutka našeg života svjetlu Božje Istine. Krštenje
ima svrhu isprati i isprazniti nas od našeg uzdanja u same sebe, našeg ponosa, naših
neiskrenosti, opravdavanja naših navezanosti – svih stvari koje blokiraju našu vjeru i
pritjecanje Božje moći i prisutnosti u naše živote. Krštenje u Duhu Svetom ima dvostruku
svrhu: čišćenje i pripremanje posude da primi Božju moć i zatim ispunjanje s tom moći. Ovo
dvoje se istovremeno događa, zato što kad Duh Sveti - Duh Istine počne prožimati naše
biće, to izaziva izbacivanje otpada i krhotina koje smo dopustili da se nagomilaju u našoj
nutrini. Isus je rekao: "Nego primit ćete snagu Duha Svetoga koji će sići na vas" (Dj 1,8)
Nego, primit ćete snagu, moć, sposobnost djelovanja i silu – kada Duh Sveti siđe na vas. On
nije mislio da će ta snaga pripadati nama, nego da će nas ispuniti i djelovati kroz nas. Mi
smo spremnici, posude, kanali. Koliko god se trudili, ne možemo postati sadržaj. Mi smo
poput čaša koje sadrže živu vodu. Voda može utažiti žeđ, ali prazna čaša ne može nikoga
zadovoljiti.
Pavao piše: "To pak blago imamo u glinenim posudama da izvanredna ona snaga
bude očito Božja, a ne od nas." (2 Kor 4,7) To pak skupocjeno blago – ovo svjetlo i moć koja
sada svijetli u nama – nalazi se u trošnim posudama, odnosno u našim krhkim tijelima.
Svatko može vidjeti da veličanstvena moć iznutra mora biti od Boga, a ne naša vlastita.
Reći da mi ne trebamo krštenje u Duhu Svetome je isto što i reći da ne trebamo biti
očišćeni, uronjeni ili prožeti Božjom Istinom, niti da trebamo puninu Njegove moći da
djeluje u nama i kroz nas. Isus je rekao svojim sljedbenicima: "A koji je to otac među vama:
kad ga sin zaište ribu, zar će mu mjesto ribe zmiju dati? Ili kad zaište jaje, zar će mu dati
štipavca? Ako dakle vi, iako zli, znate dobrim darima darivati djecu svoju, koliko li će više
Otac s neba obdariti Duhom Svetim one koji ga zaištu!" (Lk 11,11-13) Stoga, mi možemo
zatražiti od Isusa da nas krsti u Duhu Svetomu i znamo da On to čini. Svakog tjedna
dobivam pisma od ljudi koji kažu da su molili Boga da ih krsti u Duhu Svetom, ali da se
ništa nije dogodilo. Što nije u redu? Problem je u tome što oni gledaju na svoje vlastite
osjećaje umjesto na Božje djelo. Osjećaji su uvijek kamen spoticanja.
Krštenje u Duhu Svetom, kao i svaki od Božjih darova, mora biti primljen u vjeri. To
znači ti možeš i ne osjetiti ništa kad se to događa. Vjera je čin naše volje, a ne reakcija na
osjećaje. No, neki ljudi dožive snažno fizičko iskustvo kad se prvi put krste u Duhu
Svetom, kao što neki ljudi imaju snažan doživljaj susreta s Isusom Kristom kad Ga prvi
put primaju kao Spasitelja. Ali, mi nismo spašeni po osjećajima niti smo kršteni u Duhu
Svetom po osjećajima. Kakvo god izvanjsko očitovanje osjećali ili ne osjećali kad bivamo
kršteni Duhom Svetim, očitovanje nije krštenje. Krštenje je unutarnja preobrazba. Kao
posljedica ove unutarnje preobrazbe, o kojoj nam se govori u Bibliji, bit će mnogo dokaza
koji će slijediti. Povećana moć i snaga u svjedočenju za Krista, djelovanje darova Duha
Svetoga kroz nas, povećanje plodova Duha – ljubav, radost, mir. Sve ove stvari iskusit
ćemo svojim osjetilima, ali ove činjenice slijede naše prihvaćanje Božjeg djela, mi ih ne
možemo mjeriti osjećajima. Moramo odlučiti prihvatiti Božju Riječ u vjeri i hotimično
odvratiti pažnju od svojih osjećaja. Ako to ne učinimo, nećemo nikad biti u mogućnosti
vježbati svoju vjeru.
Reci Bogu da ćeš zato prihvatiti Njegovu Riječ. Ti ćeš vjerovati da te Isus krsti kad ga
to zatražiš. Čvrsto ustraj u svom povjerenju i znaj da se to dogodilo.
Jedan mladić mi je pisao: "Planiram ući u sjemenište slijedeće jeseni, ali mom
kršćanskom životu nedostaje snage. Sreo sam grupu kršćana koji su imali iskustvo
krštenja u Duhu Svetom. Oni mole i govore u jezicima, a događaju se ozdravljenja i
čudesa. Uvjerio sam se da je to sve ispravno i u skladu sa Svetim Pismom pa sam i ja molio
da primim to, ali iz nekog razloga to se nije dogodilo. Ja znam da darovi Duha Svetoga
nisu darovani za naš osobni užitak nego za Božje djelo koje preko nas ima činiti. Još uvijek
mi Bog nije povjerio to iskustvo. Što nedostaje? Čudim se. Vjerujem u Gospodina Isusa
Krista kao u svog Spasitelja i želim Mu služiti svim svojim srcem. Nekoliko puta sam mu
to rekao. Ispovjedio sam svoje grijehe i u zajednici i u osobnoj ispovijedi i znam da mi je
oprošteno i da sam očišćen. Želim služiti Kristu i trebam krštenje u Duhu Svetomu da bi
moje djelovanje bilo korisno. Zašto se onda to nije dogodilo? Jesam li učinio nešto loše pa
zato Bog nije čuo moju molitvu? Jučer na našoj zajedničkoj molitvi klečao sam i zamolio
sam da budem sposoban primiti krštenje u Duhu Svetomu. Nekoliko ih je položilo ruke na
moju glavu i molilo da mogu primiti krštenje u Duhu. Ali ja nisam osjetio ništa, molim
vas, molite za mene."
Uopće nije važno gdje si ili kojim riječima moliš krštenje u duhu Svetomu. Nije
važno jesi li sam ili netko drugi moli za tebe polažući ruke. Krštenje u Duhu Svetomu je
osobna stvar između tebe i Krstitelja, Isusa Krista. Trebaš samo jednom zatražiti i tada
zahvaliti Bogu što je čuo tvoju želju i uslišao je. Ako si prošli tjedan molio i izgleda kao da
se ništa nije dogodilo onda dopuštaš svojim osjetilima da te zavitlavaju. Isus je učinio svoj
dio, a sada je na tebi da vjeruješ da je to učinjeno.
Ti možeš ne osjećati ništa, ali postoji jedna opipljiva posljedica koju možeš zatražiti i
iskusiti učinak. Dar jezika je u Djelima apostolskim zabilježen kao posljedica krštenja u
Duhu Svetom. To je bilo prvo djelovanje dara Duha u novo-krštenim vjernicima. Kad sam
zamolio Isusa da me krsti Duhom Svetim, nisam to osjećao. Gospođa je položila na mene
ruke i u jezicima molila za mene, ali ja tada nisam osjetio nikakvo fizičko očitovanje i
mislio sam da se ništa nije dogodilo. Gospođa mi je rekla da prihvatim krštenje u vjeri i da
se ne oslanjam na svoje osjećaje, nego da zahvalim Bogu što to već učinio. Učinio sam tako,
ali sam se osjećao smiješno. Tada mi je gospođa rekla da mogu govoriti u jezicima samo
ako otvorim svoja usta i dopustim da jezik počne teći. Oklijevao sam misleći da sada
uistinu pravim budalu od sebe. Ali, znao sam da Biblija kaže da je govor u jezicima dar
Duha Svetoga, i budući da sam od sada ispunjen Duhom Svetim – osjećao ja to ili nemogu računati s tim da Duh Sveti djeluje u meni i kroz mene. Uočio sam neke strane
"riječi" kako se oblikuju u mojoj pameti i otvorio sam usta i glasno ih izgovorio. Zvučale su
glupo te je prvo što sam pomislio bilo: "Pretvaraš se, Merlin; izmišljaš hrpu brbljarija. Tada
sam shvatio da govoriti u jezicima znači da ne mogu mjeriti učinak oslanjajući se na svoja
vlastita osjetila. Odlučio sam zato prihvatiti Božju Riječ i ne pridavati veliku pažnju onome
što ja mislim.
Još uvijek nisam ništa osjećao, ali sam izvježbao svoj um da vjeruje. Prvi dokaz koji
sam mogao uočiti svojim osjećajima bio je snažna svijest da je Isus Krist moj Spasitelj i
Gospodin. Znao sam po Božjoj riječi da je Duh Sveti poslan da svjedoči za Isusa i ja sam
odjednom bio uvjeren više nego ikad prije tko je Isus i što On znači za mene. Drugi dokaz
koji sam osjetio bio je jak osjećaj ljubavi za ljude. To je, također, prorečeno u Božjoj riječi.
Ljubav je plod Duha Svetoga. Od tada ja sam iskusio djelovanje i još nekih drugih darova
Duha Svetoga u meni i kroz mene. Meni nije dana sposobnost liječiti ili izvoditi čudesa ili
proricati. Ja samo vjerujem da Bog djeluje kroz mene u snazi Duha Svetoga kada ja
napravim iskorak u vjeri, očekujući da On djeluje. Kada je netko izliječen nakon što ja
položim ruke na njega i molim, to nije zato što sam ja postao posebno pobožan. Ja sam
samo kanal. Kad molim, ponekad osjetim prisutnost Božje ozdraviteljske moći, a ponekad
ne osjećam apsolutno ništa. Rezultat nikad ne ovisi o našim osjećajima, jedino o našoj vjeri,
koja je naša promišljen izbor vjerovati da je Bog na djelu. Kad otvoriš svoja usta i počneš
govoriti u jezicima, vjerom, vjerojatno ćeš biti u napasti da pomisliš baš kao što sam i ja
pomislio, da se pretvaraš i da sam izmišljaš riječi: Ne dopusti da te ta misao navede da
odustaneš od vježbanja. Ako iskreno predaš sebe i svoj jezik Bogu, moleći da ti Duh Sveti
dadne riječi za molitvu, tada možeš imati povjerenja da će On to i učiniti, bez obzira
zvučale te riječi tvojim ušima besmisleno ili ne. Uostalom , nije stvar u tim riječima nego u
činjenici da se Duh Sveti direktno moli Bogu kroz nas.
Ali zašto onda uopće moliti u jezicima kad Bog zna što trebamo prije nego Ga
zamolimo? Mi molimo, zato što je to Božji plan za Njegovu djecu i osim toga On nam to
izričito zapovijeda. "Bez prestanka se molite!" (1 Sol 5,17) Veoma je važno da svakodnevno
uzmemo vrijeme za molitvu u jezicima. Samo na trenutak pomisli što ustvari činimo. Duh
Sveti, Duh Istine govori preko nas. Isus je obećao da: "Ako je tko žedan, neka dođe k meni!
Neka pije koji vjeruje u mene! Kao što reče Pismo: 'Rijeke će žive vode poteći iz njegove
utrobe!'" (Iv 7,37-38) On je govorio o rijekama istine koje teku iz dubine našeg bića kad
uronimo, kad bivamo prožeti Duhom Svetim - Duhom Istine.
Mi često mislimo samo na istinu koja teče prema drugima, ali sada razmisli što
istina prvo mora učiniti u nama. Istina je snaga koja oslobađa naše vezane duše. Ona
otkriva svaku skrivenu laž, svaku krivnju i strah, sva mračna skrovišta naših sjećanja, put
u podsvijest naše duše. Mi čak ne bismo mogli ni započeti govoriti s Bogom o tim stvarima
s razumijevanjem. I ovo je jedan od razloga zašto je Bog omogućio ovu novu dimenziju u
molitvi. Ali, kad molimo u jezicima, mi smo u direktnoj vezi s Bogom preko našeg duha.
Duh Sveti moli za nas i mi zaobilazimo središte našeg vlastitog kritičkog razumijevanja.
Govorimo riječi koje ne razumijemo, ali Duh Sveti-Duh Istine istražuje dubine našeg bića.
To je ono što daje molitvi u jezicima tako veliku ozdraviteljsku moć u našim vlastitim
životima. Kasnije ćemo otkriti da kad molimo u jezicima za druge, mi molimo direktno za
potrebe o kojima ništa ne znamo svojim razumijevanjem i često ljudi za koje molimo
nemaju pojma što bi uopće bio izvor njihovog problema. Domaćica koja je patila od
ozbiljnih psihičkih i osjećajnih tegoba od rane mladosti prihvatila je Krista kao svog
Spasitelja. Ali ona nije osjetila oslobođenje od duboke napetosti koja ju je mučila.
Proučavala je što Biblija kaže o krštenju u Duhu Svetomu i uvjerila se da Bog želi da ona to
iskusi. Jednog dana klečala je u dnevnoj sobi i molila: "Ja ti predajem sve moje, Isuse.
Očisti me od svega što nije od tebe i krsti me u svom Duhu Svetomu. Zahvaljujem ti i
vjerujem da je to učinjeno. Nije osjetila ništa, ustala se i nastavila sa svojim kućnim
poslovima. Ali nakon tri tjedna izgledalo je da se nešto neobično u njoj događa. Ona je
neprestano plakala i to je bilo kao da ponovno proživljava rane godine svog nesretnog
djetinjstva. Davno zaboravljeni događaji vratili su joj se u pamćenje, stvari koje su joj drugi
učinili, a koji su ostavili ožiljke boli i straha, ali i stvari koje je ona učinila, a kojima je
povrijedila druge. Svaki put kad se toga sjetila navirale su joj pokajničke suze i zatekla je
sebe kako moli Boga da oprosti njoj i onima koji su nju povrijedili i da joj Svojom ljubavlju
ozdravi sjećanja.
Dolazilo joj je samo jedno objašnjenje za sve te suze, redak u Bibliji koji kaže: "Tako i
Duh potpomaže našu nemoć. Doista ne znamo što da molimo kako valja, ali se sam Duh
za nas zauzima neizrecivim uzdasima." (Rim 8,26)
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